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In interesul păcii 
și securității popoarelor

Ziarele de ieri au publicat un nou do
cument de covârșitoare importanță inter
națională, care a reținut atenția opiniei 
publice din toate țările. Este vorba des
pre nota guvernului sovietic adresată gu
vernului Republicii Federale Germane 
(Germania occidentală), prin care se 
propune stabilirea de relații directe di
plomatice și comerciale, precum și cultu
rale, între cele două țări. In vederea rea
lizării;' acestui scop, guvernul sovietic a 
arătat că ar saluta sosirea la Moscova în 
viitorul cel mai apropiat a cancelarului 
Republicii Federale Germane, K. Ade
nauer, și a altor reprezentanți pe care 
guvernul Republicii Federale Germane ar 
ilari să-i trimită în capitala Uniunii So
vietice.

Poporul romîn vital interesat în re
glementarea tuturor problemelor litigioa
se internaționale, și cu atît mai mult a 
celor care privesc Europa, a urmărit și 
sprijinit întotdeauna nobilele inițiative de 
pace ale Uniunii Sovietice. El salută din 
inimă noua acțiune a guvernului sovietic, 
văzînd în ea un nou act menit să aducă 
o contribuție esențială în lupta pentru 
atenuarea încordării internaționale și în
tărirea păcii.

Nota guvernului sovietic face o succin
tă dar totuși profundă analiză a situa
ției internaționale din ultimele decenii, a- 
rătind limpede că interesele păcii și secu
rității europene, precum și interesele de 
viață ale popoarelor sovietic și german 
cer normalizarea relațiilor dintre Uniu
nea Sovietică și Republica Federală Ger
mană. In acest sens istoria a dovedit tu
turor crudul adevăr, că relațiile dușmă
noase și războaiele dintre cele două po
poare — care au convenit de minune anu
mitor cercuri agresive — au provocat ne
numărate nenorociri, lipsuri și suferințe. 
Dimpotrivă, cînd între Uniunea Sovietică 
și Germania au existat relații de colabo
rare, popoarele celor două țări au tras 
mari foloase. In decursul celor două răz
boaie mondiale, popoarele sovietic și ger
man au adus cele mai mari jertfe. Pier
derile suferite de Uniunea Sovietică și 
Germania nu se pot compara nici pe de
parte cu sacrificiile făcute de celelalte 
țări care au participat 'la aceste războaie.

Concluzia care se impune este limpede 
și pe înțelesul tuturor. Numai nebunii 
și cei care profită de pe urma răz
boaielor — fabricanții de armament 
și lacheii lor — ar vrea să vadă 
curgînd din nou valuri de sînge pe 
cîmpiile Europei, ar dori să transforme 
în praf și pulbere ceea ce a scăpat de 
furia războiului și ceea ce s-a refăcut 
acum. Fapt este că în momentul de față 
anumite cercuri agresive din unele state 
fac tot ce le stă în putință pentru a crea 
disensiuni între popoare, pentru a opune 
Uniunii Sovietice Germania occidentală.

Ce se urmărește prin aceasta și cui i-ar 
folosi situația rezultată din înăsprirea re
lațiilor dintre cele două țări? Incontesta
bil că aceste planuri agresive urmăresc 
dezlănțuirea unui nou și îngrozitor război, 

înfăptuirea planurilor acestor cercuri a- 
gresive — se subliniază în nota guvernu
lui sovietic — poate duce la un nou război, 
care de data aceasta ar transforma în 
mod inevitabil teritoriul Germaniei în- 
tr-un cîmp de luptă și de distrugeri. Un 
astfel de război pe teritoriul Germaniei, 
cu aplicarea celor mai noi mijloace de ex
terminare în masă, ar fii în ceea ce pri
vește consecințele sale, mai crud: și mai 
pustiitor decît toate războaiele de pînă 
acum. Nu se poate îngădui ca evenimen
tele să evolueze pe o astfel de cale. Pri
mejdia ce amenință poate fi preîntîmpi- 
nată dacă între, țările noastre vor fi sta

bilite relații normale, bazate pe încredere 
reciprocă și colaborare pașnică11.

Statul sovietic și poporul sovietic pri
vesc relațiile lor cu poporul german în 
lumina principiilor caire decurg din rela
țiile normale dintre state, din încrederea 
reciprocă și din colaborarea pașnică. Po
porul sovietic nu a nutrit niciodată senti
mente de răzbunare față de poporul ger
man, lucru dovedit din plin de atitudinea 
de înaltă . principialitate care a călăuzit 
în permanență toate acțiunile guvernului 
sovietic în vederea rezolvării problemei 
germane, fapt dovedit și de relațiile care 
s-au stabilit între Uniunea Sovietică și 
Republica Democrată Germană, relații 
care se dezvoltă pe baza solidă a depli
nei egalități în drepturi și a neamestecu
lui în treburile interne.

Guvernul sovietic arată în nota sa că, 
în actualele împrejurări create, problema 
normalizării relațiilor dintre cele două 
țări este pe deplin posibilă. „Guvernul so
vietic — se declară în notă — consideră 
că anularea așazisuluii statut de ocupație 
pentru Germania occidentală, care a în
grădit legăturile ei politice externe, pre
cum și adoptarea de către Sovietul Su
prem a legii cu privire la încetarea stă
rii de război între U.R.S.S. și Germania 
și la stabilirea între ele de relații pașnice 
— creează în prezent condițiile necesare 
pentru normalizarea și stabilirea de rela
ții nemijlocite între Uniunea Sovietică și 
Republica Federală Germană11.

Normalizarea relațiilor dintre U.R.S.S. 
și Republica Federală Germană ar consti
tui un pas important pe calea reglemen
tării problemei germane, a restabilirii u- 
nității unul stat democrat german. Scin
darea Germaniei constituie o situație a- 
normală și nefericită nu numai pentru 
poporul german, dar reprezintă o primej
die dintre cele mai serioase peniru pacea 
continentului nostru. Prin urmare, resta
bilirea și normalizarea legăturilor dintre 
popoarele sovietic și german corespund 
nu numai intereselor naționale ale celor 
două țări, dar afectează în cel mai înalt 
grad întărirea păcii și securității tuturor 
statelor europene-

O mare importanță în stabilirea și dez
voltarea relațiilor dintre Uniunea Sovie
tică și Republica Federală Germană ar a- 
vea stabilirea unor relații mai trainice în 
domeniul comerțului între cele două state. 
Pe lingă acestea nota sovietică subliniază 
că un roj important în relațiile dintre 
cele două țări îl pot juca legăturile știin
țifice, culturale și tehnice.

Nota guvernului sovietic adresată gu
vernului Republicii Federale Germane re
afirmă dorința Uniunii Sovietice de a nu 
lăsa nefotosită nici o cale care poate duce 
la stabilirea unor legături trainice și 
de colaborare între toate statele, indi
ferent de orînduirea lor economică, poli
tică și de stat. Prin nota sa, guvernul 
sovietic își reafirmă voința de a se ajunge 
la o soluționare a problemei germane, la 
reunificarea țării și la crearea unui stat 
democrat german- Faptele arată că pro
blema germană poate și trebuie să fie re
glementată.

Inițiativa guvernului sovietic de a in
vita la Moscova pe cancelarul Adenauer 
pentru discutarea problemei stabilirii de 
relații diplomatice și comerciale între 
U.R.S.S. și Republica Federală Germană 
se bucură de asentimentul și sprijinul po
porului nostru muncitor ca și de cel al 
tuturor popoarelor iubitoare de pace.

Noua inițiativă sovietică este menită 
să aducă o importantă contribuție pe ca
lea întăririi păcii, a micșorării încordării 
internaționale și a întăririi securității în 
Europa și în întreaga lume.

TELEGRAMĂ
Excelenfei Sale -

Domnului GHEORGHE-GHEORGHIU-DEJ

Președintele Consiliului de Miniștri al Republicii Populare Romine
BUCUREȘTI

Vă rog să primiți, Excelență, mulțumirile mele sincere pentru amabilul dvs. me
saj de urări pe care mi l-ați transmis cu prilejul semnării Tratatului de Stat.

Mă grăbesc să vă Împărtășesc speranța mea că restabilirea unei Austrii libere va 
marca și Începutul unei noi faze in relațiile dintre cele două țări ale noastre.

JULIUS RAAB
Cancelar Federal

Telegrama adresată C. C. al P. M. R. 
de către membrii corpului didactic, studenții și personalul 

Institutului Medico-Farmaceutic din Tg. Mureș
De curînd, s-au împlinit zece ani de la în

ființarea Institutului Medico-Farmaceutic din 
Tg. Mureș, institut cu limba de predare ma
ghiară. Acest eveniment a fost sărbătorit 
în orașul reședință a Regiunii Autonome

Maghiare printr-o sesiune științifică festivă. 
Membrii corpului didactic, studenții și per
sonalul institutului au adresat Comitetului 
Central al Partidului Muncitoresc Romîn o 
telegramă în care se spune:

„Cu ocazia aniversării a zece ani de la înființarea Institutului Medico-Farmaceu
tic d>n Tg. Mureș, corpul didactic, studenții și personalul institutului își îndreaptă gin- 
dul către partidul nostru drag și exprimă profunda recunoștință pentru crearea și dez
voltarea acestui institut cu limbă de predare maghiară, rod al luptei comune a poporului 
romîn și a minorităților naționale din patria noastră. Lucrările sesiunii științifice au de
monstrat legăturile profunde între oamenii de știință romîni și maghiari, iar noi sintem 
hotărîți să întărim și mai mult aceste legături, pentru înflorirea patriei noastre comu
ne, Republica Populară Romînă. Făcind bilanțul realizărilor obținute in acest deceniu, 
ne angajăm in fața intregului popor, a partidului și guvernului, să depunem eforturi și 
mai mari pentru a pregăti cadre de medici și farmaciști de o înaltă calificare profesio
nală pătrunși de conștiința patriotică a misiunii lor. Ne angajăm de asemenea să pro
movăm munca științifică in scopul asigurării unei mal bune asistențe medicale a oame
nilor muncii din patria noastră, spre binele poporului11. (Agerpres).

Din orașele și satele patriei
0 nouă secție 
de tesut rapid

IAȘI. — La propu
nerea inginerului Au
rel Marchiș, absolvent 
al unui institut textil 
din Uniunea Sovietică, 
la fabrica „Țesătura11 
din Iași a fost organi
zată o secție de țesut 
rapid cu 48 de războa
ie. Intr-un timp scurt, 
colectivul secției și-a 
însușit mînuirea rapi
dă a mașinilor. Viteza 
de lucru a războaielor 
s-a mărit cu încă 25 
de ture pe minut. 
Muncitoarele fruntașe 
Maria Dumitrache, 
Ana Cahane și mais
trul Boim Sigel au 
sprijinit cu dragoste 
pe ceilalți textiliști în 
însușirea metodei de 
lucru la războaiele ra
pide. In luna mai, co
lectivul secției a dat 
cu 8250 m. mai multe 
țesături decît în luna 
aprilie. Productivitatea 
muncii a crescut în 
comparație cu realiză
rile din alte secții cu 
11,9 la sută la artico
lul zefir și cu 13,9 la 
sută la articolul „Ho- 
ria“ în carouri.

Acum, la fabrica 
„Țesătura11 se fac pre
gătiri pentru organiza
rea unor noi secții de 
țesut rapid.

ULTIMA PROBĂ

Mecanizatorii din unitățile noastre socialiste desfășoară în perioada actuală 
o vie activitate. Dorind să contribue prin toate mijloacele la sporirea producției 
agricole, ei se pregătesc intens în vederea lucrărilor agricole de vară. In aceste 
zile odată cu .efectuarea prășitului mecanic se repară tractoarele care mai sînt 
defectate, se revizuiesc batozele, se pregătesc pentru lucru secerătorile-legători și 
toate celelalte mașini. Astfel stau lucrurile și la S.M.T. Cobadin din raionul Ne
gru Vodă.

In clișeu : După revizia necesa ră, tractoriștii fac rodajul combinelor auto
propulsate cu care este înzestrată stațiunea. Directorul și inginerul șef care asistă 
la această operație sint deosebit de mulțumiți. Mașinile vor putea să facă treabă 
bună- Foto: c. demetrescu

Un aparat electronic romînesc
De curînd, un colectiv de 

tehnicieni de la Institutul de 
cercetări și proiectări electro
tehnice din București a realizat 
primul aparat electronic din țara 
noastră pentru determinarea ra
pidă a umidității produselor a- 
gricole și derivatelor lor, numit 
„Umidometru11. Inovația are b 
deosebită importanță economică 
în recepționarea, conservarea, 
depozitarea și livrarea produse
lor vegetale. Prototipul a fost 
experimentat și etalonat de că-

tre colectivul laboratorului cen
tral al Ministerului Colectărilor.

In urma experiențelor de labo
rator s-a constatat că noul a- 
parat, datorită rapidității cu care 
se pot executa analizele de umi
ditate, este superior aparatelor 
care se importau. Cu no<ul apa
rat se va putea determina umidi
tatea și la oleaginoase și le
guminoase, ajungîndu-se pînă la 
30 lă sută față de 21 la sută la 
celelalte aparate. (Agerpres).

Daruri pentru Congresul mondial 
al mamelor

GALAȚI (de la coresponden
tul nostru). — Sala de lucru a 
comisiei de femei de pe lîngă 
sfatul popular regional Galați a 
căpătat în aceste zile un aspect 
deosebit. Ea este împodobită cu 
cele mai frumoase obiecte de 
mînă pe care muncitoarele, ță
rancele muncitoare, intelectua
lele și gospodinele din cuprin
sul regiunii noastre, le-au lucrat 
pentru a le dărui Congresului 
mondial al mamelor.

Printre.obiectele pe care comi
siile de femei raionale.și orășe
nești le-au trimis pînă acum se 
găsește un tâlian în miniatu

femeile de la în- 
piscicolă „Suli- 

mese, perne, șter- 
_ care sînt brodate 

.Congresul mondial 
al mamelor11, sau sînt pictați 
porumbei ai păcii — trimise 
de femeile din raionul Filimon 
Sîrbu, sau de cercuri ale „mîini- 
lor îndemînatice" din căminele 
de copii;

La sfătui popular regional 
continuă să sosească obiecte din 
toate colțurile regiunii .noastre, 
daruri pentru Congresul mon
dial al mamelor.

ră, lucrat de 
treprindetea 
na“, fețe de 
gare, etc. pe 
cuvintele „C

.1 1

Se pregătesc pentru
PITEȘTI.—In timp ce o parte 

din mecanizatorii stațiunilor de 
mașini și tractoare execută cu 
mașinile lucrările de întreținere 
a culturilor pe ogoarele colec
tiviștilor și ale țăranilor mun
citori cu gospodării individuale, 
în atelierele de reparații ale sta
țiunilor de mașini și tractoare 
din regiunea Pitești șe desfă-. 
șoară intens’acțiunea de repa-

Raion fruntaș
TG. MUREȘ (de la 

corespondentul no
stru). — Raionul Tg. 
Mureș este în fruntea 
Regiunii Autonome 
Maghiare la întreține
rea culturilor. Pînă la 
5 iunie au fost plivite 
aici, 90 la sută din 
culturile cerealiere pă- 
ioase, fiind totodată 
prășite 50 la sută din 
culturile prășitoare. 
Aceste succese ale ra
ionului Tg. Mureș se 
datoresc măsurilor or
ganizatorice luate din 
timp de comitetele 
executive ale sfaturi
lor populare comuna
le, care se preocupă 
de mobilizarea mase
lor de țărani munci
tori în vederea execu
tării lucrărilor agro
tehnice.

In activitatea lor, 
comitetele executive 
se sprijină pe comite
tele cetățenești de cir
cumscripții electorale, 
create în toiul munci
lor agricole de primă
vară.

Astfel, prin organi
zarea unei legături 
multilaterale cu ma
sele de țărani munci
tori, sfaturile populare 
din raionul Tg. Mu
reș, contribuie din 
plin la obținerea unei 
recolte bogate.

recoltare
mașinilor necesare cani
de recoltare. Pînă la 6

rare a
paniei_ ________ ____ _ -
iunie reparațiile la batoze s-au 
executat în proporție de 73 la 
sută, la discuitoare de 90 la 
sută, iar la secerători-legători 
de 73 la sută.

In numeroase S.M.T.-uri ca 
Vlakți, Greoi și Drăgășani, re
pararea batozelor, secerătorilor- 
legători și discuitoarelor se a- 
propie de sfîrșit.

Manifestări cinematografice în cinstea 
Festivalului

In perioada 15 iunie—30 au
gust a.c„ Ministerul Culturii, 
împreună cu C.C. al U.T.M., 
organizează diferite manifestări 
cinematografice în întîmpinarea 
celui de al V-lea Festival Mon
dial al Tineretului și Studenți
lor pentru Pace și Prietenie de 
Ia Varșovia.

Aceste manifestări cinemato
grafice vor cuprinde prezentări 
de filme în premieră, cicluri de 
filme, prezentări de filme pentru 
tineret, precedate de conferințe 
și împletite cu manifestări cul
turale ale tineretului; tot în a- 

; cest timp, la unitățile cinemato
grafice și prin caravane cinema
tografice vor fi difuzate mate-

★ ★

Ș>riale legate de Festival, cărți 
broșuri din viața tineretului.

Această acțiune se va desfă
șura pe întreg cuprinsul țării, 
pătrunzînd la sate prin cinema
tografele sătești și caravanele 
cinematografice. Programele ci
nematografelor vor cuprinde fil
me pentru tineret, printre care: 
„Școala curajului11, „Un pichet 
în munți11, „Jucătorul de re
zervă11, „Concert internațional11, 
„Fiul regimentului11, „Nepoții 
gornistului11, „Stiletul11, „Cu 
inima tînără1*, „Copiii partizanu
lui", „Eu și bunicul11, etc.

De asemenea, în această peri
oadă douăzeci de cinematografe 
din Capitală vor rula filme în 
premieră.
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Savanții Ucrainei Sovietice în ajutorul
Una din problemele principale aflate în 

cercetarea savanfilor Ucrainei este pro
blema creșterii productivității la hectar pe 
calea introducerii în sol a diferitelor în
grășăminte. O atenție deosebită se acordă 
elaborării unor metode de cultivare a 
porumbului, în special metodei de însă- 
mînțare în cuiburi așezate în pătrat, cu 
introducerea de îngrășăminte organo-mi- 
nerale în cuiburi.

Colaboratorii științifici ai Institutului de 
fiziologie a plantelor și de agrochimie din 
R.S.S. Ucraineană au propus să se foto- 

, sească pentru ingrășarea solului însămîn- 
(at cu porumb un amestec organo-mine- 
ral din humus, îngrășăminte fosfatice și 
var. Acest amestec introdus în cuiburi, în- 
tr-o cantitate de 3—5—8 tone la ha., asi
gură o recoltă de porumb de 4200—6600 
kg. la ha. chiar și pe solurile nisipoase și 
calcaroase. Folosind un asemenea amestec 
pentru soiul de porumb „Odescaia-lO", 
baza experimentală a Institutului a obținut 
în anul 1954 o recoltă de 108.700 kg masă 
verde la ha., iar șefa de echipă AL Boi- 
cenko din colhozul „Kirov”, raionul Ivan
kovo, a obfinut de pe o suprafață de 5 ha. 
(pămînt nisipos) cite 7000 kg. porumb 
la ha.

Institutul a elaborat o nouă metodă de 
creștere a producției la ha. la porumb, 
care constă în tratarea semințelor înainte 
de a fi însămlnfate timp de 20—30 mi
nute cu o soluție slabă de sulfat de man
gan la o temperatură de 40—50 grade Cel
sius. Anul trecut, metoda aceasta a fost 
aplicată in 60 de colhozuri pe o supra
față de aproximativ 2000 
gurat tin spor la recolta 
150—500 kg. la ha.

Lucrările savanfilor au 
creșterea producției la ha. la porumb , 
grîu de toamnă in regiunile Ucrainei, o 
mare însemnătate o are folosirea deșeuri
lor industriei de lignit amestecate cu în
grășăminte minerale, in special cu îngră
șăminte fosforice. In colhozul „Zakarpats- 
kaia Pravda", raionul Mukacev, introdu- 
cindu-se odată cu arătura adîncă 30 tone 
humus, s-au obținut 10.300 kg. știuleți la

Acad. P. Vlatiuk
membru al Academiei unionale 

științe agricole „V. I. Lenin11
de

ha. Ea a asi
de porumb de

dovedit că la 
și

ra. Introductndu-se 
100 kg, superfosfat la 
un ha, s-a obfinut o 
recoltă de 11.200 kg. 
porumb. Ingrășind so
lul cu aceeași canti
tate de superfosfat, căreia i s-a adăugat 
300 kg. deșeuri din industria de lignit, a 
fost obținută o recoltă de 14.600 kg. știu- 
lefi de porumb la hectar.

Folosirea la culturile de sfeclă de zahăr 
a numai 20—30 kg. amestec de deșeuri de 
lignit și Îngrășăminte minerale la un ha. 
mărește recolta cu 2000—3000 kg., iar in 
unele colhozuri chiar cu 4000 kg.

O importantă tot atît de mare în creș
terea producției la ha. a culturilor agri
cole o are tratarea solurilor acide, cu var, 
iar a celor alcaline cu gips cu ajutorul 
composturilor bogate din punct de vedere 
biologic, in care intră turbă, humus și 
argilă. Ingrășarea solului pe care se cul
tivă cartofi cu composturi de acest fel asi
gură o recoltă de 18.000 kg. cartofi la ha., 
in timp ce fără folosirea îngrășămintelor, 
recolta este de numai 13.000 kg.

Pe terenurile alcaline, primăvara se a- 
plică metoda introducerii unor cantităfi 
mici de gips în rînduri sau la suprafață 
pentru nuirifia grtnelor de toamnă, ceea ce 
mărește productivitatea culturilor cerea
liere cu 300—400 kg. la ha.; totodată, prin 
această metodă se evită formarea unei 
scoarțe de pămînt. Această nouă metodă 
elaborată în laboratorul de agrologie al 
Academiei de Științe din R.S.S. Ucrainea. 
nă, de creștere a eficacității îngrășăminte
lor și de îmbunătățire a condițiilor de hră- 
nire a plantelor, a fost recomandată a fi 
folosită anual pe o suprafață de 250.000 
ha.

Folosirea pământurilor de luncă consti
tuie rezerve importante pentru crearea 
unei baze trainice furajere pentru vite. 
Experiențele savanfilor au arătat că po
rumbul semănat pe pămînturile de luncă 
și pe terenurile de turbă secate dă posi
bilitatea de a se obține 50.000—60.000 kg. 
masă verde la ha.

In urma cercetărilor savanfilor ucraineni

In agricultură, se fo
losește in prezent nă
molul din deșeurile 
industriei minereului 
de mangan. Folosirea 
nămolurilor a mărit 

de zahăr cu 15—20 larecolta la sfecla
sută, la cereale de toamnă cu 18—25 la 
sută, la cartofi, varză și castraveți cu 17— 
22 la sută. Chiar în cantități mici, îngră- 
șămintele de mangan sînt foarte eficace 
pentru hrănirea grînelor de toamnă.

Ele măresc recolta și puterea calorică a 
ierburilor, îngroașă tulpina culturilor ce
realiere, scurtînd astfel și perioada de 
coacere a lor.

Savanții Ucrainei lucrează la folosirea 
energiei atomice în agricultură. Labora
torul de fiziologie de influentă a radiații
lor nucleare asupra plantelor al Institu
tului de fiziologie a plantelor și de agro
chimie din R.S.S. Ucraineană a propus 
folosirea radiației ionizate a izotopilor 
radioactivi pentru mărirea recoltei pe ca
lea prelucrării semințelor și a îngrășămin
telor, sau pe calea introducerii directe a 
unor doze mici de izotopi radioactivi în 
sol, în composturi sau in ghivece nutri
tive.

Noi folosim radiații nucleare care 
se aseamănă cu radioactivitatea na
turală a plantelor și a animalelor. 
Savanții ucraineni au stabilit că plan
tele cultivate reacționează mai bine la 
radiațiile nucleare decît cele sălbatice suu 
decît speciile de plante mai puțin culti
vate. Sub influenta unor doze mici de izo
topi radioactivi ai fosforului, sulfului, zin
cului, calciului, cobaltului și carbonului, 
sfecla de zahăr, porumbul, cartoful, griul 
de primăvară și de toamnă, varza și ro
șiile își măresc recolta cu 17—25 la sută. 
Sub influenta zincului radioactiv, procen
tul de zahăr la sfecla de zahăr crește cu 
1,5—3,0 la sută.

Prin radiația lor, izotopii radioactivi 
măresc intensitatea fotosintezei plantelor 
cu 25—40 la sută, în special cînd timpul e 
înnourat și friguros, ceea ce constituie o 
nouă descoperire în acest domeniu al 
științei.

Spectacol extraordinar 
prezentat de un grup 

de maețtri al artei 
din Moscova

Miercuri seara, un grup de maeștri ai ar
tei din Moscova, în frunte cu celebrul cîn- 
tăreț Maxim Dormidontovici Mihailov, ar
tist al poporului din U.R.S.S., laureat al 
Premiului Stalin, a prezentat un spectacol 
extraordinar în sala Ateneului R.P.R.

Din grupul artiștilor sovietici fac parte: 
Emanoil Kaminka, artist emerit al U.R.S.S, 
balerinii Valentina Galețkaia, artistă emerită 
a R.S.F.S.R. și Konstantin Rihter, soliști a» 
Teatrului Mare Academic de Stat al U.R.S.S-, 
soprana Tatiana Talahadze, solistă a Teatru
lui Mare Academic de Stat al U.R.S.S., ba
ritonul Lev Iakovlev, solist al Filarmonicii 
de Stat din Moscova, Maria Segradova, 
Margareta și Alexandru Artamonov, trio 
muzical format din Valentina Lass, Raisa 
Tizina și Inna Begam, artiști ai Teatrului 
de Stat de Estradă din Moscova.

Programul a fost prezentat de Boris Bru
nov, artist al biroului de turnee din 
U.R.S.S.

Emanoil Kaminka, artist emerit al 
U.R.S.S., a adresat un prietenesc salut spec
tatorilor bucureșteni din partea grupului de 
artiști sovietici.

Programul prezentat de solii artei sovieti
ce a cuprins arii din opere, cintece populare 
ruse, sovietice și romînești, dansuri,, recitări 
și numere de estradă interpretate cu o înal
tă măiestrie.

Basul M. D. Mihailov, solist al Teatrului 
Mare Academic de Stat al U.R.S.S., a inter
pretat cu o puternică forță dramatică aria 
lui Ivan Susanin din opera cu același nume 
a lui M. Glinka, un cîntec umoristic de Dar- 
gomâjski, vestitul cîntec popular rus „Ei, 
Uchnem11, precum și cîntecul popular rus 
„In lungul drumului spre Piter1*, iar împreu
nă cu Tatiana Talahadze, cîntecul popular 
„Sîmbăta e zi rea11 și „favtușe", cîntec 
ucrainean.

La spectacolul extraordinar dat de artiștii 
sovietici au asistat tovarășii: Gh. Gheor- 
ghiu-Dej, Gh. Apostol, I. Chișinevschi, C. 
Pîrvulescu, general locotenent Al. Drăghici, 
S. Bughici, Constanța Crăciun, și alți mem
bri ai C.C. al P.M.R. și ai guvernului.

A participat un numeros public — oameni 
ai culturii și artei, ziariști, etc.

Au fost de față reprezentanți al Ambasa
dei U.R.S.S.

La sfîrșitul spectacolului, Petre Ștefănescu- 
Goangă, artist al poporului din R.P.R., a 
mulțumit în numele celor prezenți, solilor 
artei sovietice pentru clipele de emoție ar
tistică dăruite.

Publicul a aplaudat cu căldură spectaco
lul prezentat de artiștii sovietici.

_____ (Agerpres)

Solii artei coregrafice 
sovietice au părăsit Capitala

Miercuri dimineața au părăsit Capitala 
solii artei coregrafice sovietice care au pre
zentat cîteva spectacole în Capitala țării 
noastre la invitația Ministerului Culturii: cu
noscuta balerină Olga Lepeșinskaia, artistă 
a poporului din U.R.S.S., laureată a Premiu
lui Stalin, Juri Gofman și Vladimir Leva- 
șov, soliști ai Teatrului Mare Academic de 
Stat al U.R.S.S., precum și V. Potapov, din 
partea Ministerului Culturii al U.R.S.S.

La plecare, pe aeroportul Băneasa, artiștii 
sovietici au fost călduros salutați de N. Teșa, 
secretar al Consiliului General A.R.L.U.S., 
Paul Cornea, director general adjunct în Mi
nisterul Culturii, de reprezentanți ai Teatru
lui de Operă și Balet al R.P.R. și numeroși 
oameni de artă. (Agerpres)

agriculturii
Activitatca institutelor de cercetări ști

ințifice în obținerea unor noi forme și 
specii de plante are o mare importanță 
pentru mărirea resurse'or de nutrețuri.

Colaboratorii Institutului de genetică și 
selecție al Academiei de Științe din R.S.S. 
Ucraineană au obținut un nou hibrid care 
dă o recoltă bogată. Experimentind acest 
hibrid în colhozuri, au fost obținute intr-o 
serie de regiuni 37.500—40.000 kg. masă 
verde la ha. la două cosituri. Selecționerii 
au obfinut de asemenea două noi specii 
de ciumiză „Harkovskaia-5" și „Harkovs- 
kaia-53“ care dau o recoltă bogată de se
mințe și masă verde. In același institut 
s-a obținut un hibrid al napului porcesc 
cu floarea-soarelui care dă la ha. peste 
60.000—70.000 kg. masă verde pentru si
loz și 45.000—50.000 kg, tuberculi sucu- 
len(i.

Savanfii Ucrainei acordă atenfie proble
melor prelucrării celor mai importante 
culturi agricole cu ajutorul mecanizării 
complexe și folosirii ei la muncile grele, 
în creșterea vitelor. Institutul de folosire 
a mașinilor agricole al Academiei de 
Științe a R.S.S. Ucrainene, împreună cu 

, colaboratorii științifici ai institutului sfe
clei de zahăr, a experimentat o nouă corn, 
bină pentru recoltat sfeclă, care taie tul
pinile chiar la rădăcină și dă plnă la 97 
la sută materie primă condiționată pentru 
fabricile de zahăr. Savanții aceluiași in
stitut au creat o nouă combină pentru 
stringerea cartofului.

A fost elaborat de asemenea șl un nou 
sistem de brăzdare pentru însămîntarea 
sfeclei de zahăr după metoda presării, care 
are fără îndoială precădere fată de cele
lalte metode de insămințare a acestei cul
turi în Ucraina. Pentru terenurile nisi
poase din republica noastră s-a construit 
un nou tip de plug, iar pentru zonele de 
stepă și silvostepă ale Ucrainei a fost 
construit un plug special pentru introdu
cerea adîncă a îngrășămintelor și afîna- 
rea solu'ui;

Savanfii Ucrainei Sovietice sînt animați 
de dorința ca prin lucrările lor științifice 
să asigure îndeplinirea sarcinilor trasate 
de partid și guvern în ceea ce privește 
avintul puternic al agriculturii.

1
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Pentru înflorirea orașelor patriei
Vom face mai frumos orașul nostru

De curînd comitetul executiv al sfatului 
popular orășenesc Roman a prezentat în fa
ta membrilor comitetelor de stradă, delegați- 
lor organizațiilor de masă și delegatelor de 
femei, o, dare de seamă în care a fost anali
zată munca și metodele folosite de comite- 
tuVe^iiliv ...penteu ^-Uiobili^arca maselor, 
largi populare la acțiunea de înfrumusețare 
a orâșului.

Dtodatoa.de seanm a reieșjt că-prin acti
vizarea ' cbrrtîleteidr de stradă, cît ?i prin 
sprijinirea attWității lor', s-au:-putut atrage 
mase 
podăreȘ’ 
fel, cu 
au fost create noi centre de aprovizionare, 
au - fost depistate noi terenuri în vederea 
lărgirii bazei legumicole a orașului.

De asemenea, prin mobilizarea delegate
lor de femei, care la' rîndul lor au antrenat 
masele de cetățeni de pe străzile Agnita, 23 
August și altșle, 
tea de 500 m.c.

fțe.C^ățew la, o serie de acțiuni gos- 
ești inițiate de cortiitetpl executiv. Ast- 

sptfjlhuit' eomiteteto r de stradă 
de aprovizionare,

a fost împrăștiată cantita- 
pietriș. Este de remarcat

faptul că în urma muncii depuse de unii de- 
putați, ca de pildă deputata Virginia Stăni- 
că, s-a- reușit ca în problema bunei gospodă
riri a orașului femeile să aducă un aport în
semnat.

In munca de gospodărire și înfrumusețare 
a orașului, un deosebit sprijin a fost dat și 
de întreprinderile din oraș. Astfel, T.R.C.L a 
făcut reparații la panoul de onoare și monu
mentul eroilor din piața Malinovski; fabrița 
de ulei „Răsăritul" a, sprijini,! înfrumusețarea 
și întreținere^ bulevardului N. Bălcescu, 'etc.

Cu "îndreptățită bucurie cei prezenți au 
primit vestea înmînării drapelului de oraș 
fruntaș pe regiunea Iași orașului Roman, 
pentru realizările, obținute în activitatea e- 
diiitaro-gospodăreaecă. Primirea drapelului 
de oraș fruntaș pe regiune, cît și chemarea 
la întrecere a comitetului executiv al sfatu
lui popular al Orașului Stalin adresată comi
tetelor executive ale sfaturilor populare din 
întreaga țară, urmărind înfrumusețarea ora

Mecanizarea muncii

CONSTANTIN RUSU 
președintele comitetului executiv al 
statului popular orășenesc Roman

șelor, ne-a dat un nou imbold în munca 
bună gospodărire a orașului.

Angajamentele luate cu această ocazie 
tovarășii El. Udilă, D. Drăgog Elena Alexan
dru și alții, țn calitatea,, lor de deputați și 
membri ai comitetelor de stradă, ne îndreptă
țesc să credem că acțiunea de înfrumuseța
re a orașului nostru va continua cu mai 
mult avînt. Pe această linie noi ne propunem 
să terminăm grabnic construirea unui cazi
nou ’în .pereții, orașutoi, construcția cățiinu-, 

’lui cultițral în’ cartierul 4^ Vameș, .să extiji- 
deto suprafața zonelor verzi, să pietruîm, as
faltăm și să reparăm noi străzi. Intărindu-si 
și lărgindu-și legătura cu masele de cetățeni, 
luînd mășuri concrete cu,privire la .continua 

.înfrumusețare a| orașului, Comitetul executiv 
al sfatului popular orășenesc este sigur că 
va face din orașul Roman un oraș în plină 
înflorire.

b.

Din viafa unui fînăr medic
Costip jP/agptescu .termnă viiiia

i bolnavii internați în cele, două 
dispensarului, woîSjntră în ca- 
2__ totolerercira. O bo|re jâco-

îl toyiȘră. De afară venea mitos 'plă- 
. ulceag, de’ iarbă proaspăta In ziua 

aceea avuapse mulțe consultații 'șitode obo

Doctorul ( 
de seară la 
saloane ale . , 
mera sa și deschise 
roasă i 
cut, dulcdag, . . .

chiar și de copiii din comună, ba chiar șl de 
oameni din alte comune.

Medicul Costin Dragotescu cunoaște și el 
bine pe oamenii din circumscripția lui. 
Măcar o dată pe lună intră-în casa fiecăruia, 

interesează de felul de via.ță, de starea

•i Treburi de gospodar
Orașul .Iași a îmbrăcat ca și în alți ani 

vestminte noi odată cu venirea primăverii. 
In fiecare cartier, pe fiecare stradă, ieșenii 
au ieșit cu mic și,mare pentru a face orașul 
lor mai frumos, mai curat. Așa au făcut și 
cetățenii din circumscripția electorală nr. 177. 
Rezultatele muncii lor se văd cu ușurință de 
cum pătrunzi pe calea 23 August, care s-a 
transformat intr-un adevărat cartier al gră
dinilor și parcurilor.

Pentru a cunoaște mai în amănunt cîteva 
-aspectș .din munca acestor cetățeni am stat 
de vorbă cu cltiva din membrii comitetului 
de stradă nr. 177, care sînt în inima între
gului cartier.

*
împreună cu tov. Alexandru Frank, vice

președintele comitetului de stradă, am luat-o 
în susul străzii. După cîțiva pași ne-am o- 
prit. lingă un grup,.de gospodine,'care văruiau 
copacii .ce străjuiesc pe ambele părți calea 
23 August. In, grupul acesta de femei era și 
tovarășa Marja Ghermanșchi, președinta co
mitetului de. stradă. Această acțiune este i- 
nițiațiva ei, care a . fost primită cu bucurie 
de cetățenii cartierului.

. — In planul de muncă al comitetului nostru 
am prevăzut și alte sarcini. Așa de pildă 
am dat multă atenție curățeniei tuturor 
curților — ne spune tovarășa Ghermanșchi.

Ca să ne convingem că „punctul" acesta 
din plantrl de muncă a fost realizat, vizităm 
cîteva curți ale locatarilor. I.n această ac
țiune, membrii comitetului de stradă au avut 
tot sprijinul din partea E.T.A.C.S., care la 
cererea lor le-a pus la dispoziție un număr 
suficient de atelaje.

Orașul .Iași a — Avem și' fruntași in acțiunile pe care 
le-am.întreprins. Un bun exemplu e pensionarul 
Ion Cristache din calea 23 August nr. 42. 
El a fost primul care și-a îngrijit curtea sa. 
Apoi a dus muncă de lămurire cu o bună 
parte din cetățeni ca să-i urmeze exemplul, 
— ne povestește mai departe tovarășa Gher- 
manschi. Dar au fost și din acei care au 
făcut greutăți comitetului de stradă, lată-i 
pe locatarii imobilului cu nr. 48 care din como
ditate aruncau gunoiul pe fereastră, direct în 
stradă. Oricît s-a discutat cu ei (și numai cîte 
ore a pierdut Ion Cristache) tot nu se dezbărau 
de acest nărav. Atunci tovarășul Constantin 
Mierea.nu, membru al comitetului de stradă 
le-a găsit leacul. „Le încheiem proces-verbal 
de contravenție". Propunerea sa a fost gă
sită justă căci în atribuțiile membrilor co
mitetelor de stradă cade și sarcina aplicării 
deciziei nr. 329. a sfatului popular al ora
șului lași.

Dar numai peste două zile ce le-a fost dat 
oamenilor din cartier să vadă ? Două căruțe 
staționau în fata imobilului cu nr. 48, iar 
locatarii care între timp, se vede treaba că 
aflaseră de „inițiativa" comitetului de stradă, 
.încarcau de zor gunoiul.

*
Terenul din jurul statuii Cavaleriei, peste 

drum de Grădina Copou, care într-o vreme 
se transformase în staționar de căruțe și 
imaș pentru vite, a devenit azi o frumoasă 
grădină de zaizavat.

De asemenea s-a inițiat o acțiune de re
parare a gardurilor stricate, acțiune care a 
fost sprijinită de toți locatarii circumscripției.

Din inițiativa comitetului de stradă s-au_a- 
ranjat straturi de flori în jurul 
valeriei.

— Aceste cîteva probleme din 
'tru de muncă le-am realizat. A 
una pe care o vom îndeplini cît 
Am pornit la treabă. Și nu ne mai oprim — 
spune tov. Frank.

Intr-adevăr a rămas o problemă —
trecută chiar prima — și care nu a fost re
zolvată: ‘ ........ ■
grădinii 
a rămas

Citind 
un pasaj 
executiv al sfatului popular al orașului, pre
zentată la cea de a V-a sesiune : „O propu
nere 
tetul 
unui solar în grădina Copou. Avînd în ve
dere necesitatea acestui solar, comitetul exe
cutiv va căuta să dea curs acestei propu
neri..."

Membrii comitetului de stradă au solicitat 
în repetate rînduri sprijinul sfatului popular 
orășenesc pentru a li se delimita terenul, ur- 
mînd ca apoi ei, împreună cu restul cetă
țenilor, prin muncă voluntară, să amenajeze 
solarul. Nu au primit însă nici un ajutor.

Mi-am însemnat lucrul acesta și-l reamin
tesc prin rîndurile de față. Așa poate că va 
reuși și comitetul executiv să-și amintească 
de datoria sa și va da ajutorul miilt solici
tat de comitetul de stradă.

I. ANGHEL
corespondent voluntar

statuii Ca-

planul nos- 
mai rămas 

mai curînd.

amenajarea unui solar în incinta 
Copou. De ce oare tocmai aceasta 
pentru... viitor ?
planul de muncă ne-am amintit de 
din darea de seamă a comitetului

deosebit de interesantă a făcut comi- 
de stradă nr. 177 privind amenajarea

AngaJ a m e n t e

La morile reunite „N. Bălcescu" din 
Brăila mecanizarea principalelor opera
țiuni a adus după sine o simțitoare creș
tere a productivității muncii. In sala de 

! se vede în foto- 
este complet mecanizată. 

Răducan Rarău nu are 
controleze operațiunile de 
ce au fost măcinate, pro-

valțuri, de pildă, care 
grafie, munca 
Maistrul morar 
sarcina decît să 
măcinare. După 
dusele trec apoi in mod automat la ma
șinile de sortat.

Foto : AGERPRES

Pe urmele materialelor publicate

împotriva 
circular omaniei

CLUJ (de la corespondentul nostru). — Răspunzînd che
mării comitetului executiv al sfatului popular al Orașului 
Stalin adresată comitetelor executive ale sfaturilor populare 
orășenești din întreaga țară, privind înfrumusețarea ora
șelor, comitetul executiv al sfatului popular orășenesc 
Cluj și-a luat p serie de însemnate angajamente.

Astfel, el s-a angajat ca pîhă la 7 noiembrie 1955 să pa
veze străzile Dragalina și Fabrica de zahăr pe o lungime 
de 8000 metri, ,să pietruișscă străzile Tudor Vladimirescu 
și Cehoslovaci ei pe o lungime de 9000 metri, să pietruiască 

■ ,altfe 20 străzi 'cu sprijinul voluntar al cetățenilor, să exe
cute reparații de pavaj pe o suprafață de 12.000 m.p. In 
sectorul de lucrări se vor mai executa: amenajarea unei 
piețe moderne de păsări în Piața Mihai Viteazul cu pavaj, 
trotuare, etc.; mutarea tîrgului de vite în Valea Chintăului 
și amenajarea, în locul rămas! liber, a 200 loturi individuale 
pentru cultivarea legumelor și zarzavaturilor; construirea 
podului de beton din strada Cuza Vodă și a podețului din 
Valea Fînațelor; construirea din nou a 8000 metri de tro
tuare în cartierele muncitorești și electrificarea a șase străzi 
în aceleași cartiere ; 'repararea și vopsirea parapetelor de pe 
malul Someșului pe o lungime de 2000 metri; instalarea a 
10 fîniîni publice și a 1500 metri liniari de conductă de 
apă potabilă.

In ce privește gospodăria locativă vor fi date în folo
sință — cu sprijinul sfatului popular orășenesc — trei blo
curi muncitorești cu 14 apartamente, construite prin coope
rare. In același timp se vor executa 1000 metri de garduri 
din sîrmă și beton, se vor zugrăvi fațadele Ia 30 case na
ționalizate șl se vor face Instalații de gaz metan cu pre
siune medie pe o lungime de 1700 metri liniari. De ase
menea, comitetul executiv al sfatului popular orășenesc Cluj 
și-a mai propus să realizeze următoarele: să deschidă 
noul hotel și restaurant „Libertatea" din Piața Libertății; 
să amenajeze o grădină-restaurant de vară cu o capacitate 
de 2000 locuri pe dealul Cetățuiei și o altă grădină de vară 
asemănătoare, cu 500 locuri în cartierul Rakoczi; să termine 
amenajarea noilor parcuri din cartierele muncitorești (str. 
Dacia, Piața Toldi, Piața „14 Iulie", Piața Abator) precum 
și parcul din Valea Chintăului; să termine lucrările băii 
populare din cartierul muncitoresc I.R.I.S., ale școlii ele
mentare de 7 ani 
nului cultural din 
tru de vară cu o 
„I. L. Caragiale"; 
magazine „Alimentara1 
duselor industriale;
două camioane pentru salubritate, precum și 2000 bucăți 
de cutii tip pentru gunoiul menajer.

din cartierul Cărămidarilor și ale cămi- 
cartierul Someșeni; să amenajeze un tea- 
capacîtate de circa 800 locuri în parcul 
să deschidă 20 noi centre de pîine, 10 

“ și 5 magazine de desfacere a pro- 
să confecționeze din resurse locale
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E. Varga: „Problemele fundamentale 
ale economiei și politicii imperialismului"

Editura de stat pentru literatură politică 
a publicat recent traducerea prescurtată a 
lucrării cunoscutului economist sovietic, 
acad. E. Varga — „Problemele fundamentale 
ale economiei și poiitieij. imperialismului". In 
această carte, autorul și-a propus să anali
zeze trăsăturile fundamentale ale dezvoltării 
economiei și politicii imperialismului de după 
cel de al doilea făzboi mondial. Folosind mai 
cu seamă surse directe, analizînd problemele 
postbelice ale imperialismului în strînsă legă
tură cu perioadele istorice precedente, lichi- 
dind deficiențele unor lucrări similare care nu 
prezentau problemele economice ale imperia
lismului în strînsă legătură cu cele politice 
—- autorul a reușit să pună la dispoziția 
unui larg cerc de cititori o lucrare va
loroasă.

★
Anslizînd în primul capitol trăsăturile ca

racteristice ale celei de a Il-a etape a crizei 
generale a capitalismului, E. Varga scoate 
în evidență — pe baza învățăturii marxist; 
leniniste -r- ca principal factor al adîncirii 
crizei generale a capitalismului, consecin
țele economice și politice ale creării țărilor 
democrat-populare și a întăririi continue a 
întregulpi lagăr al păcii și socialismului. 
Lagărul socialist, după cum sț arată în lu
crare, este format astăzi dintr-un șir întreg 
de țări, care reprezintă 34 la sută din 
populația lumii și 26,6 la iută din suprafața 
globului. Situația economică a acestor țări 
contrastează puternic cu aceea a țărilor 
capitaliste. Dacă1 din attul 1929 țările capita
liste nu au mai cunoscut un avînt economic 
susținut, creșterea temporară a producției 
fiind întotdeauna legată de războaie sau de 
cursa înarmărilor, țările lagărului socialist 
în frunte cu Uniunea Sovietică și-au mărit 
într-un ritm necunoscut de istorie capaci
tatea de producție și producția industrială. 
Dacă din 1929 și pînă în 1951 în cel mai 
puternic stat capitalist —Statele Unite ale 
Americii •— producția industrială s-a du
blat doar, în aceeași perioadă producția in
dustrială a Uniunii Sovietice a crescut de 
aproape 13 ori. Pe drumul progresului ne

întrerupt se dezvoltă și economia țărilor 
democrat-populare.

Cel mai important rezultat economic al 
celui de al doilea război mondial, formarea 
celor două piețe mondiale paralele și opuse, 
marchează o nouă etapă în dezvoltarea eco
nomică a întregii lumi. Acad. Varga scoate 
în evidență că prin formarea pieții mondiale 
democrate un șir de țări au reușit să-și con
solideze independența lor economică față de 
puterile imperialiste, întărind astfel bazele 
economice și politice ale construirii socia
lismului. In acest capitol autorul subliniază 
de asemenea urmările intensificării luptei de 
eliberare a popoarelor din colonii asupra pro
cesului de adîncire continuă a crizei gene
rale a capitalismului. El demască faptul că 
puterile colonialiste în perioada de după 
război au recurs la o serie de manevre noi, 
printre care se enumeră acordarea „inde
pendenței" unor țări din Asia. Aceste manevre 
zadarnice au menirea de a slăbi lupta de eli
berare a popoarelor asuprite din colonii, crea
rea unor state burgheze, semi-coloniale, 0a un 
mijloc de luptă al imperialismului, menit să 
frineze avîntul mișcărilor de eliberare națio
nală de după cel de al doilea război mondial.

Deosebit de importante sînt în lucrarea 
lui E. Varga acele capitole care tratează 
despre caracterul specific al dezvoltării prin
cipalelor țări capitaliste în etapa actuală a 
crizei generale a capitalismului.

Tendințele de dominație mondială ale im
perialismului american sînt supuse unei 
ample analize în capitolul II. Această ana
liză pornește de la studiul trăsăturilor spe
cifice ale dezvoltării imperialismului în Sta
tele Unite. Pe baza unei documentații vaste, 
autorul demască și combate miturile create 
despre „calea proprie" a dezvoltării capi
talismului în Statele Unite. Această legendă, 
pentru a cărei răspîndire imperialiștii ame
ricani au depus atîtea eforturi, caută să con
vingă lumea că în Statele Unite, spre deo
sebire de alte țări, capitalismul s-ar fi dez
voltat pe o cale „pașnică și democrată", 
fără exploatarea coloniilor. Analizînd trăsă

turile specifice ale dezvoltării imperialismu
lui american, E. Varga demască politica sa 
colonială. Astfel in lucrare se detnon6- 
trează 1 prin fapte concludente că spre deo
sebire de țările capitaliste din Europa, marii 
capitaliști americani exploatează după re
țetă colonială chiar și o parte din populația 
Statelor Unite. In felul acesta sînt exploa
tate masele de emigranți, precum și masele 
de muncitori veniri pentru munci sezoniere 
din regiunea Mării Caraibilor și Mexic, pe 
întinsele plantații din statele de sud și 
vest ale S. U. A. Exploatarea colonială 
a populației de culoare și în primul 
rînd a negrilor nu s-a terminat odată cu 
desființarea sclavajului, în a doua jumă; 
tate a secolului trecut. Este caracteristic că 
într-un șir întreg de state sudice și vestice 
din S. U. A., condițiile de trai și de muncă 
sînt aproape identice cu acelea din co
lonii. In aceste regiuni, politica marilor 
trusturi este îndreptată spre menținerea 
unei situații în care să se poată dispune de 
cît mai multă muncă ieftină. Autorul citează 
multe cazuri caracteristice care dovedesc că 
atunci cînd într-o ramură industrială, în
deosebi în ramurile industriei ușoare, mun
citorii cer îmbunătățirea condițiilor de mun
că și ridicarea salariilor, patronii amenință 
cu mutarea acestor industrii în statele su
dice. Astfel, în statul Montana, unde stăpî- 
nește marele trust pentru exploatarea cu
prului, „Anaconda Copper Mining Co.“, este 
împiedicată dezvoltarea multilaterală a in
dustriei. In felul acesta, „Anaconda" caută 
să mențină în permanență o „armată de re
zervă", dispusă să se. angajeze în condiții 
„convenabile" în minele de cupru. Situația 
este asemănătoare și în statul Colorado, 
unde marile societăți pentru exploatarea fo
restieră, în cîrdășie cu marile societăți fero
viare, împiedică industrializarea regiunii din 
motive similare.

In lucrarea sa, acad. E. Varga enumeră 
numeroase date concludente care demon
strează că pe lîngă exploatarea directă a 
oamenilor muncii din Statele Unite și din 
semi-coloniile sale din America latină sau 
Orientul Apropiat, Imperialismul american

Articolul de fond publicat în ziarul nos
tru sub acest titlu critica unele ministere 
pentru faptul că foloseau în munca lor un 
număr mare de adrese și circulare.

Răspunzînd criticii ziarului nostru, Minis
terul Gospodăriei Comunale șl Industriei Lo
cale, ne scrie că analizindu-se conținutul 
circularelor trimise unităților în subordine, 
a reieșit că într-adevăr o parte din ele 
puteau fi -evitate, unele din acestea conținînd 
lucruri asemănătoare cu cele arătate în alte 
circulare trimise anterior.

Același minister ne comunică măsurile 
luate. Astfel direcția secretariat a organizat 
o evidență strictă a tuturor circularelor șl 
instrucțiunilor ce se trimit de către minister. 
In viitor, nu se va admite multiplicarea cir
cularelor și instrucțiunilor fără o cercetare 
prealabilă a conținutului lor, evitîndu-se în 
acest fel cazurile ca o circulară întocmită 
de o direcție să fie reluată printr-o altă cir
culară de o altă direcție, așa cum de altfel 
s-a mai întîmplat.

La același articol, Ministerul Agriculturii 
și Silviculturii, ne răspunde că în acest mi
nister s-a luat măsura necesară micșorării 
numărului circularelor, ca un locțiitor de 
ministru să aprecieze anticipat dacă este 
necesară sau nu elaborarea unei circulare. 
Circularele care se vor trimite de acum 
înainte nu vor avea, valabilitate decît pur- 
tînd iscălitura unui locțiitor de ministru.

Ministerul învățământului, de asemenea 
criticat în articol, ne-a comunicat recent că 
articolul a fost prelucrat în cadrul tuturor 
direcțiilor din țhnifeter. Cei care hu partici
pat la- discuții, au criticat excesul de adrese, 
metodele cancelarist-birocratice ce se mai 
folosesc încă în unele direcții.

In afară de măsurile practice luate pentru 
combaterea birocratismului, organizațiile de 
masă din minister au intervenit cu eficaci
tate contribuind Ia combaterea lipsurilor. 
La gazeta de perete au apărut articole și ca
ricaturi în care au fost criticate aspectele 
birocratice din activitatea unor direcții.

In general, articolul apărat în ziarul nos
tru a avut un larg răsunet în ministerele 
criticate, care, înțelegînd sprijinul oferit, au 
luat imediat măsuri de îndreptare. Aceste 
măsuri trebuie urmărite în aplicarea lor cu 
multă atenție pentru ca să nu mai apară fe
nomene ca cele petrecute în trecut, fenomene 
ce cauzează multe greutăți muncii aparatu
lui de stat.

folosește cursa înarmărilor ca o sursă im- 
gortaniă. de profit pentru monopolurile ca
pitaliste.- Qăutîvid să consolideze economia 
eapitaljsfcă, statul, american injectează fon
duri din ce în ce mai niari din economia 
țării în safeurile marilor trusturi, sub forma 
cheltuielilor pentru înarmare. Aceste chel
tuieli au crescut chiar în anii de după cel 
de al doilea război mondial într-un ritm 
uriaș. Folosind surse directe E. Varga ci
tează faptul că dacă în anul bugetar 1947— 
1948, cheltuielile militare ale Statelor Unite 
au fost de 11 miliarde dolari, în anul bu
getar 1949—1950, acestea au crescut la 12,3 
miliarde dolari, L. 
liarde dolari, în 1951 
dolari, în 1952—1953 
In aceste cifre nu 
numitele cheltuieli 
adăugîndu-se firesc 
tuieli" pentru scopuri 
tează și cheltuielile

în 1950—1951 la 20,5 mi- 
—1952 la 39,8 miliarde 
la 51,2 miliarde dolari. 
6Înt incluse decît așa- 
de înarmare directă, 
și așanumitele „chel- 
publice între care con- 
pentru dezvoltarea in

dustriei energiei atomice. Cheltuielile mili
tare totale pe anul financiar 1952—1953 se 
ridică Ia aproape 65 miliarde dolari. Aceste 
uriașe cheltuieli stoarse în cea mai mare 
parte de la cei ce muncesc, sînt puse în 
slujba politicii de dominație mondială a mo
nopolurilor americane.

Destrămarea imperiului britanic în timpul 
și în perioada de după cel de al II-lea 
război mondial, este tratată amplu și docu
mentat în capitolul III al cărții. Autorul 
arată că încă în a doua jumătate a secolului 
trecut, potențialul industrial al Angliei a 
fost depășit de cel al Statelor Unite. Dar 
abia după primul război mondial, cînd o 
lărgire considerabilă a pieții interne ameri
cane nu mai era posibilă, a avut loc o cioc
nire fățișă a intereselor celor două mari 
puteri imperialiste. In timpul celui de al 
doilea război mondial, Anglia ne mai avînd 
posibilitatea să mai exporte mărfuri și ca
pital, a fost nevoită să contracteze mari 
împrumuturi, în primul rînd din Statele 
Unite și din coloniile și țările dependente 
de Anglia. La terminarea războiului, Anglia 
avea față de India • datorii în valoare de 
1138 milioane lire sterline. Datorii considera
bile a avut Anglia și față de Australia, Egipt 
și îndeosebi față de Canada. In felul acesta, 
investițiile din străinătate ale capitalului 
britanic au scăzut simțitor și odată cu ele și 
puterea imperialismului englez dincolo de 
granițele insulei Britanice.. După cum arată 
revista „Statist" din 3 iulie 1954, valoarea 
investițiilor directe a capitalului englez 
care in 1938 au fost de 3545 milioane .lire

seală, își simțea cbpul gieu. 
bare .ț-ar. face bine.

liiainte <le a ieși din camenft apuca, să 
facă ordine pe masa de lucru. Privirea i se 
opri asupra unei sccisutA. prinnU iu ajun. 
Era o scrisoare de acasă, de la. București. 
La ora aceasta, la București, îl așteptau 
familia, prietenii1, sa-1 sarbatoreasȘa. Jmpli- 
nea 26 de ani. P 
treacă această z.< . 
rau că rămijjese in sat 
printre* 
din ciifi^.j, . 
acum cu mai multa încrede? 
du-i sfatul și ajutorul, îl făcea să se 
legal de ei, de locui lui de muncă. Aici 
tre oamenii din Gălâțeni își dăduse 
bine seama cît de frumoasă, de nobilă 
înălțătoare este munca de medic, lupta 
treruptă ce o dă știința peniru apararea 
vieții șî sănătății.

Ieși pe uliță. Oamenii pe care îi întîlni îl 
salutară cu prietenie. Aceasta îl făcu să se 
simtă mai bine. Apoi, își aminti de începutu
rile lui aici, la Gălăteni, cu un an în urmă.

★
Era în iulie 1954. O sută de tineri și tinere, 

absolvenți ai facultății de medicină din Ti
mișoara, treceau prin fața comisiei să li se 
înmîneze deciziile de repartizare. Chemarea 
facultății de Medicină din București o pri
miseră cu entuziasm... „Să plecăm în 
mediul rural...“. Totuși, parcă nu era ușor 
să te decizi încotro s-o apuci. Unii ar fi vrut 
să fie mai aproape de casă; alții, parcă 
temîndu-se de acest început, ar fi vrut să fie 
repartizați pe lîngă spitalele raionale, să nu 
fie singuri, să aibă în imediată apropiere pe 
cineva mai experimentat. El, Costin Drago
tescu, avea alte gînduri. Să meargă într-un 
loc unde să 
tensă, să se 
cu fermitate 
s-a indicat o 
unea București.

Nobila misiune a medicului de tară

bare .ț-ar face bine.

l-ir fi l< 
:i prteftre

__ jăsese in sat. 
oamenji de aci,

CUpisațifjla luj jpii

•V pe- 
ptteea 
cu ii

si: interesează de felul de vi^jă, de starea 
sănătății ă|elor dîn casa. Așa a putut găsi 
afnilMrecirt, mai înspre toamnă, în casa lui 
Marin Sodregan, un W 116 febră papatace. 
A rrțai întilnit cîteva cazuri asemănătoare și 
prin alte locuri vizitate de el, care l-au aju
tat, să-și seama eg. este„xurba de un 
focar de Infecție. Zile în șir, problema acea
sta l-a frămîntat puternic, i-a impus o răb
dătoare cercetare, pînă. a reușit să depisteze 
"■ a1 -n măsurile luate, să-l stingă;

____ .jjuns |ă*stîrpească și cauzele 
țenerau cazuri de malarie. A fost greu, 

c^ nu și-.a- acordat o 
tocat în. fața dificul- 

putâ-fyf care să-l 
ajute să fie demn de nobila misiune a me
dicului de țară.

Nu sînt lucruri mărunte, mai ales dacă 
realizezi într-un singur an, în primul an 
activitate medicală.

Greutăți de tot soiul s-au mai ridicat 
fața medicului Dragotescu în primul an 
activitate medicală la țară. Bunăoară, loca
lul dispensarului nu era corespunzător. Spre 
toamnă s-a dus la secretarul sfatului popu
lar, Alexandru Socol. Socoi a ținut-o morțiș: 
nu și nu. nu se poate alt local. De fapt. So
col se strecurase în sfatul popular tocmai ca 
să încurce lucrurile. Asta a aflat-o nu după 
multă vreme, cînd Socol a fost dat afară.

Dispensarul a primit alt local, care tre
buia însă reparat. Medicul a început să dis
cute cu oamenii. Și gălățenii nu s-au dat 
înapoi. Fiecare a ajutat cu ce a putut și 
treaba a ieșit cum nu se putea mai bine. 
Acum medicul Costin Dragotescu și gălă- 
țenii vor ca în comună să fie spital. Și cînd 
oamenii vor nu se poate să nu li se împli
nească vrerea...

In sala de operații 
a unui dispensar sătesc

I

simtă 
prin- 
mai 

și de 
neîn-

poată desfășura o muncă in- 
străduie să învingă. Și-a spus 
gîndurile în fața comisiei și i 
circumscripție: Gălăteni, regi-

... O statie mică de cale ferată în inima 
Bărăganului. Colb de-o palmă pe drumul 
drept. Apoi satul, dispensarul și după cîteva 
zile, primul pacient Cît de grea a fost ziua 
aceea, prima zi din activitatea medicului de 
circumscripție Costin Dragotescu I Pacien
tul era într-o stare în care știința medicinii 

mai putea ajuta cu nimic. Medicul Co- 
Dragotescu n-a ezitat însă o clipă să-și 
datoria din suflet, cu toate puterile. Â 
însă zadarnic. Lucrurile nu s-au oprit 

Unul din dușmanii satului, chiaburul 
Micu, căruia i se luaseră două ca-

nu-.i 
stin 
facă 
fost 
aici. 
Ion 
mere pentru dispensar, a găsit momentul 
prielnic să ridice satul împotriva tînărului 
medic. In curtea dispensarului s-a adunat 
lume multă. In privirile oamenilor, în în
treaga lor atitudine, medicul Costin Drago
tescu citea parcă o poruncă: să plece dintre 
ei. In primul moment, dar numai pentru 
cîteva clipe, se gîndi să lase totul baltă, 
să-și ceară mutarea și să plece. Dar imediat 
își dădu seama că nu putea face una ca 
asta. Simțea că în aceste împrejurări de el, 
de atitudinea lui, depindea prestigiul științei, 
al tinerilor medici, chemați să spulbere 
pîcla apăsătoare a descîntecelor și leacurilor 
băbești, ale unei „doftoroaie" a satului, să 
lupte pentru sănătatea oamenilor. Gîndul 
acesta i-a înzecit puterile. A rămas... Și 
curînd de tot oamenii din Gălăteni s-au du
mirit cine le vrea binele și cine Ie e duș
man.

La numai cîteva zile mai tîrziu Ia dispen
sar a fost adusă baba Sia Hîrleșteanu. Avea 
meningită otică. Munca plină de rîvnă, pri
cepută, a tînărului medic a salvat-o. Pe 
Marin Decuseară, un om trecut de 60 de 
ani, l-a operat de ocluzie intestinală, și 
operația a< reușit. Cu asemenea fapte, 
la care s-au adăugat mereu altele noi, pe 
care le-am aflat din gura oamenilor 
din Gălățeni, medicul Costin Dragotescu 
a devenit „medicul nostru", așa cum îl nu
mesc astăzi gălățenii.

O muncă migăloasă, tenace, de zi cu zi, 
îndreptată spre activitatea de prevenire a 
bolilor, i-a apropiat și mai mult pe oameni 
de el. Astăzi, Costin Dragotescu e cunoscut

sterline, deci la 45 la sută. Aceste cifre noi, 
publicate după apariția lucrării în limba rusă, 
vin să sublinieze problemele ridicate de acad. 
E. Varga în legătură cu slăbirea continuă a 
pozițiilor imperialismului britanic pe baza 
datelor ce le-a avut la dispoziție pînă la 
apariția cărții. Toate acestea nu înseamnă, 
bineînțeles, că Anglia nu continuă să rămînă 
o mare putere.

In capitolul „Renașterea imperialismului 
german și japonez" este demascată politică 
de remilitarizare pe care o duce S.U.A. în 
aceste țări și în mod deosebit în Germania 
occidentală. Pe baza unor/documepte-eco-. 
nomice și politice, autorul arată că în Ger1' 
mania occidentală se dezvoltă și se ascut 
două contradicții. Aceste contradicții au la 
bază faptul că imperialiștii americani vor 
să folosească imperialismul gernian în 
scopurile lor războinice, îndreptate împotriva 
lagărului .democrat, în timp ce, imperialiștii 
germani tind să folosească imperialismul 
american pentru refacerea armatei, pentru 
acapararea de colonii, etc. „Inarmînd Ger
mania occidentală — spune autorul —* im
perialismul american înarmează poate, pe 
viitorul său adversar, așa cum s-a întîmplat 
și după primul război mondial". Pentru 
înfăptuirea acestof scopuri se promovează 
politica dezmembrării Germaniei. Cu toate 
acestea, tendința de unificare a țării are 
tradiții trainice, istorice. Partizanii acestei 
tendințe se găsesc chiar în Germania occi
dentală, întrucît burghezia vest-gewțană 
trece prin marFgreutăți economice din cauza 
dictatului capitalului monppolist american..

In ceea ce privește Japonia, autorul redă 
și analizează consecințele, dezastruoase ale 
ocupării țării de către S.U(Ă.; astfel autorul 
remarcă că șomajul a atins’în 1952 cifra de 
aproape 10 milioane; inflația a crescut de 90 
de ori din 1945 pînă în 1952. Se duce o po
litică intensă de renaștere a vechilor con
cerne, de restabilire a monopolurilor ban
care. Teritoriul japonez este transformat 
într-o imensă bază strategică.

In cartea sa, acad. E. Varga acordă o 
atenție deosebită analizei contradicției djntre 
metropolă și colonii, contradicție care roade 
din temelii sistemul imperialist. Autorul de
monstrează prin date concludente că la 
baza adîncirii acestei corțtradicții stă ex
ploatarea tot mai nemiloasă a coloniilor și 
a altor țări slab dezvoltate, ceea ce duce la, 
creșterea continuă a avîntulqi mișcărilor de 
eliberare, la împletirea aceștei lupte cu 
lupta pentru eliberarea sociala.

Autorul subliniază că sistemul colonial a

folosească imperialismul gernian în 
urile lor războinice, îndreptate împotriva

___ ___ , s i ______ ____ . _ 
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rul și'rjir
cum.9 4 a.

fgcarul 
așa «un 
care
®ar..a.rlClipa de 
taților ■

ftenei _.
c¥ntr}*ca-1 

i (Je?r.igaz,:nu»s-a pte, 
or și ă găsit rilerctf

le 
de

în 
de

Costin Dragotescu s-a întors la dispensar 
cînd se înoptase de-a binelea... Aci găsi, 
așteptîndu-1, un țăran ce-și frămînta nervos 
căciula în mîini. Cînd îl văzu pe doctor in- 
trînd, vizitatorul îi întinse un bilet fără 
să-i spună vreun cuvînt. Era de la doctorul 
Nuțeanu, șeful circumscripției sanitare Bă- 
băița, la vreo zece kilometri de Gălăteni, 
care-1 ruga insistent să vină să-i dea ajutor. 
Avea un caz de naștere gemelară, care cerea 
o intervenție medicală ce n-o putea face sin
gur. Pacienta, Ioana Ancu, era soția celui 
venit cu biletul.

Medicul Dragotescu își dădu seama că 
totul trebuia făcut fără nici un fel de amî- 
nare. Afară începuse să plouă și vîntul se 
întețise. Costin Dragotescu porni de îndată 
spre Băbăița. După ce ajunse aici, cei doi 
medici se sfătuiră, și ținînd seama de gra
vitatea cazului, ca și de mijloacele ce le 
aveau la dispoziție în dispensarul de la Bă- 
băița, cerură telefonic să fie trimisă o 
ambulantă sanitară de la București pentru 
transportarea pacientei la un spital din Ca
pitală. Răspunsul primit de la celălalt capăt 
al firului fu afirmativ. Dar după două ore 
de așteptare li se comunică că ambulanța se 
împotmolise la jumătatea drumului și nu-și 
putea continua drumul.

Cei doi medici tineri nu aveau ce să mat 
aștepte. La patru dimineața, în sala de ope
rații a dispensarului luminată cu zece lămpi 
cu petrol adunate din sat, c» să se asigure 
o lumină cît de cît satisfăcătoare, a început 
operația. Două ore au luptat pentru triumful 
vieții. Auziră întîi un gungurit de copil, apoi 
încă unui : două fetițe, pline de sănătate, 
fuseseră aduse pe lume și puse la adăpost, 
ca și mama lor, de orice pericol.

Cei doi medici se uitară fericiți unul la 
altul și-și strînseră mîinile cu căldură. Iar 
Costin Dragotescu simțea în sufletul lui 
că-și sărbătorește aniversarea celor 26 de ani 
printr-un fapt de care se simțea cu adevă
rat mîndru.

I. CIMPEANU

voluției chineze, care poate fi considerată 
ca cel mai de seamă eveniment din istoria 
omenirii după Marea Revoluție Socialistă 
din Octombrie.

★
In capitolele următoare acad. E. Varga 

analizează rolul reacționar al. ideologiei 
burgheze în politica de dominație a imperia
lismului, precum și formele concrete pe care 
le îmbracă aceasta în zilele noastre — ca de 
pildă, reformismul. Caracteristicile reformis
mului în perioada crizei generale a capitalis. 
mului — arată autorul — constau în renun
țarea | fățișă la marxism și înlocuirea lui cu 
diferite ebneepții burgheze reacționare, cum 
este teoria armoniei claselor, propagajă de so- 
cial-democrația de dreapta. Atunci "însă ctod 
(ejormismul este insuficient pentru menține- 

1 rea 'dominației sale, burghezia recurge la fas
cism. Fascismul îmbracă diferite forme ca re- 
vanșismul, antișeraitismuj, naționalismul bur
ghez, etc. Cu toată primejdia pe care o pre
zintă ideologia reacționară fascistă, cu toate 
atrocitățile care decurg din „principiile" ei, 
forțele progresului sînt mai puternice. Fac- 

■ torii hotărîtori în lupta împotriva fascismului 
sînt efeșterea economică și politică a lagăru
lui democrat, precum și întărirea organizato
rică și ideologică a partidelor comuniste din 
toate țările.

Cu exemple ample din perioada postbelică, 
acad. E. Varga dă o imagine fidelă faptului 
incontestabil că în timp ce partidele politice 
ale capitalismului mpnopolist! devin tot mai 
reacționare, partidele comuniste, care își 
desfășoară activitatea în concordanță cu 
legile objective ale dezvoltării societății, 
merg sigur pe drumul, transformării' lor în 
puternice partide de mase. In singura forță 
conducătoare a luptei maselor muncitoare îm
potriva capitalismului, pentru un trai fericit.

★
Deși de la apariția lucrării în limba rusă 

ne-au parvenit o serie de date noi, semnifi
cative asupra problemelor economiei și po-. 
liticij imperialismului contemporan, datorită 
analizei științifice pe care o cuprinde, pre
cum și datorită diversității problemelor pe 
care_ le tratează, lucrarea acad. E Varga 
rămîne un ajutor prețios pentru oamenii 
muncii în lupta pentru pace, pentru zădăr
nicirea încercărilor de dezlănțuire a unui 
nou război mondial, o lucrare valoroasă 
pentru cei ce voi să înțeleagă mai prefund 
problemele economice și politice de azi ale 
lumii capltăflste.

T. SATELES 
si P. RU1CA

Dtodatoa.de


fol 9 lunit 1955 — Nr. 3320 Romînia libera Pag. 3-aTratatul de la Varșovia in dezbaterea sesiunilor sfaturilor populare Și în raionul Gura Jiului poate fi 
îndeplinit planul de colectare a laptelui

Declarația primului ministru al Indoneziei, 
Aii Sastroamidjojo, după vizita în R. P. Chineza

In aceste zile în întreaga țară continuă 
|ă se desfășoare lucrările celei de a șasea 
Sesiuni a sfaturilor populare regionale, raio
nale și orășenești. Cu acest prilej, deputății 
dezbat probleme de o deosebită importanță. 
Ei își exprimă adeziunea hotărîtă cu privire 
la ratificarea de către Marea Adunare Națio
nală a Tratatului de prietenie, colaborare și

Regiune
j^JRADEA (de la corespondentul nostru).— 
țflKtruniți în cea de a șasea sesiune ordinară, 
Reputații sfatului popular al regiunii Ora

dea au dezbătut însemnătatea conferinței de 
'la Varșovia și a Tratatului semnat de cele 
8 țări participante, precum și rezultatele 
executării bugetului local pe anul 1954 și 
bugetul pe anul 1955.

Deputatul losif Banc a vorbit despre în
semnătatea conferinței și a Tratatului de la 
Varșovia. El a arătat că în acest Tratat po
porul nostru vede chezășia vieții sale paș
nice, a libertății, independenței și suverani
tății sale de stat.

La discuțiile purtate pe marginea expu
nerii, numeroși deputați, printre care La- 
dislau Kende, Pavel Mudura, colectivista Eli- 
sabeta Bunta, și-au exprimat atașamentul lor 
și al alegătorilor din circumscripțiile elec
torale ai căror aleși sînt față de politica gu
vernului nostru, declarînd că ei văd în Tra
tatul de la Varșovia întruchiparea propriilor 
tor năzuințe de pace, bunăstare și fericire.

La sfîrșitul discuțiilor deputății au adop
tat în unanimitate o hotărîre în care sînt 
prevăzute o serie de măsuri politico-organi- 

—jsatorice, menite să asigure răspîn-direa în 
ț^Biasele cele mai largi ale oamenilor muncii 

prevederilor Tratatului încheiat la Varșo
via.

4 Regiune
GALAȚI (de la corespondentul nostru).— 

In cadrul lucrărilor celei de a șasea sesiuni 
ordinare a sfatului popular regional Galați, 
deputății au dezbătut însemnătatea Tratatu
lui de la Varșovia, pentru țara noastră, pen
tru consolidarea păcii în Europa și în în
treaga lume.

Deputatul Radu Dulgheru, prim secretar 
al comitetului regional de partid Galați, a 

V făcut o amplă expunere asupra' lucrărilor 
conferinței de la Varșovia și a Tratatului de 
prietenie, colaborare și asistență mutuală, 
semnat de cele 8 state participante.

Vorbitorul a subliniat că istoricele hotă- 
rîri ale conferinței de la Varșovia constituie 
un pas înainte pe calea consolidării păcii, o 
pavăză sigură împotriva agresiunii. Vorbi
torul a arătat că poporul romîn a întâmpi
nat cu satisfacție încheierea Tratatului de la 
Varșovia și ratificarea lui de către Marea 
Adunare Națională.

Participanții la lucrările sesiunii, Gh. 
Codru, Mircea Mihălțeanu, Maria Ciselschi, 
Radu Marin, loan Lupu, și-au manifestat 
adeziunea lor totală la politica de pace a 
partidului și guvernului nostru, arătînd că 
încheierea Tratatului de la Varșovia cores
punde întru totul năzuințelor oamenilor 
muncii.

De asemenea participanții la sesiune au
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Colectivului de mun
citori și tehnicieni de 
la secția de turnătorie 
a uzinelor „23 Au
gust" din Capitală, îi 
revin sarcini deose
bite în lupta pentru 
îndeplinirea planului
pe întreaga întreprindere. îndeplinirea pla
nului pe uzină este strîns legată de felul 
cum secția își respectă sarcinile planificate 
atît cantitativ, cît și calitativ.

Garanția îndeplinirii cu succes a aces
tor sarcini o constituie continua dezvolta
re și intensificare a întrecerii socialiste. Ex
periența a dovedit că atunci cînd întrece
rea socialistă are un caracter de masă, cînd 
conducerea tehnico-administrativă se ocupă 
îndeaproape de sprijinirea întrecerii, se ob
țin succese însemnate în lupta pentru în
deplinirea planului. Așa de pildă, în pri
mul trimestru al acestui an, ca un rezultat 
al eforturilor depuse și a unui sprijin mai 

■ concret dat muncitorilor în întrecere, co
lectivul de turnători și tehnicieni ai secției 
și-au îndeplinit sarcinile de plan, contribu
ind prin aceasta și la îndeplinirea planu- 
lu^me uzină.
4Hpunile ce au urmat însă, mulțumită pro

babil de realizările de. pînă atunci, conduce
rea secției s-a culcat pe laurii succeselor do- 
bîndite. Ca urmare, planul producției globale 
pe secție și indicii de creștere a productivi
tății muncii nu au mai fost realizați. La ne- 
realizarea planului a contribuit în bună mă
sură insuficientul sprijin acordat muncitori
lor antrenați în întrecere de cățre conduce
rea secției și în general de către conducerea 
uzinei care manifestă o vădită subapreciere 
a însemnătății întrecerii.

Pentru ca întrecerea socialistă să cu
prindă masele largi de muncitori, să-i mo
bilizeze la muncă entuziastă pentru conti
nua sporire a producției și productivității 
muncii, pe lîngă că în jurul ei trebuie des
fășurată o intensă agitație politică de masă, 
trebuie create și condițiile necesare pentru 
buna desfășurare a întrecerii printr-un spri
jin activ din partea tehnicienilor. In sec
torul de turnătorie al uzinei „23 August" 
realitatea este cu totul alta. Dacă ai cu
riozitatea să cunoști rezultatele obținute în 
producție de muncitorii aflați în întrecere 

o perioadă de 15 zile ale oricărei luni 
ai să poți afla acest lucru. Grafi

cele pentru urmărirea întrecerii sînt în 
așa fel făcute încît realizările obținute de 
muncitori se trec doar la sfîrșitul lunii. 

asistență, mutuală, încheiat la Varșovia la 
14 mai 1955. In cuvîntul lor, deputății sub
liniază hotărîrea întregului nostru popor de 
a munci neobosit pentru întărirea patriei, 
pentru consolidarea păcii în lume.

De asemenea, se discută pe larg problema 
bugetului pe anul 1955.

i Oradea
In continuarea lucrărilor sesiunii, deputa

tul Victor Leniș a prezentat în fața deputa- 
ților un amplu raport privitor la executarea 
bugetului local pe anul 1954, precum și bu
getul financiar al regiunii pe anul 1955. Exe
cutarea bugetului financiar, la capitolul în
casări, în proporție de 102 la sută, exprimă 
— așa după cum a arătat și raportorul — 
cele mai pozitive realizări obținute în ultimii 
ani în acest domeniu de activitate al sfatu
lui popular regional.

Cu toate acestea, din rapoit a reieșit că, 
față de posibilitățile existente, în special în 
domeniul investițiilor —plan care n-a fost 
realizat decît în proporție de 94 la sută — 
organele financiare n-au făcut tot ce era po
sibil pentru ca rezultatele să fie mai bune.

Raportul privitor la bugetul local pe anul 
1955 a scos în evidență faptul că datorită 
muncii entuziaste a întregului popor, care 
luptă cu elan pentru înfăptuirea primului 
plan cincinal, bugetul regiunii — la venit și 
cheltuieli — fața de anul trecut înregistrea
ză o creștere de 17 la sută.

Sesiunea a adoptat hotărîri care prevăd 
o seamă de măsuri politico-organizatorice 
menite să ducă la continua îmbunătățire a 
muncii financiare, la înfăptuirea tuturor 
lucrărilor restante ce se execută prin contri
buția bănească a cetățenilor.

a Galați
salutat încheierea cu succes a tratativelor 
sovieto-iugoslave și declarația guvernelor ce
lor două țări ca un document de primă în
semnătate în lupta pentru pace.

La punctul al doilea al ordinei de zi, de
putății au examinat felul în care a fost exe
cutat bugetul pe 1954.

Deputatul P. Nicolaescu a făcut o expu
nere despre realizarea bugetului local pe a- 
nul 1954 și a prezentat bugetul regiunii pe 
anul 1955. In ce privește bugetul local pe 
anul 1955, acesta prevede creșterea produc
ției industriale și a producției bunurilor de 
larg consum față de anul 1954 cu 12,2 la 
sută și respectiv 38,2 la sută. Din bugetul 
regiunii pe acest an sume importante sînt 
destinate dezvoltării agriculturii, diferitelor 
acțiuni social-culturale, de gospodărire co
munală, sănătate, etc.

Au mai luat apoi cuvîntul numeroși depu
tați care au arătat succesele obținute în 
executarea bugetului pe anul 1954 și au cri
ticat lipsurile manifestate de către unele or
gane financiare și de comitetul executiv al 
sfatului popular, în ceea ce privește încasa
rea impozitelor și efectuarea cheltuielilor a- 
locate prin buget.

Sesiunea a adoptat o hotărîre în care 
sînt incluse măsurile organizatorice menite 
să asigure executarea bugetului local pe a- 
nul 1955.
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ÎN SECȚIA TURNATORIE A UZINELOR „23 AUGUST" 
ÎNTRECEREA TREBUIE MAI MULT SPRIJINITA

Aceasta face ca muncitorii să nu-și cu
noască propriile lor realizări decît după o 
lună de zile, cind nu mai pot lua nici o 
măsură pentru înlăturarea lipsurilor consta
tate în luna respectivă.

La nerealizarea sarcinilor pe luna apri
lie a contribuit în mare măsură și reparti
zarea sarcinilor pe echipe, repartizare care 
se face la întîmplare, fără să se țină seama 
de puterea de muncă și de calificarea oa
menilor din echipă. Astfel se întîmplă ca 
unele echipe să primească de la începutul lu
nii un plan care este mult prea mare față de 
posibilitățile de realizare, în timp ce altele 
primesc un plan mult prea mic. Această 
anomalie în planificare face ca unele echi
pe să nu-și poată realiza planul iar altele 
să lucreze fără entuziasm știind că au 
lucru prea puțin. In plus, nu se comunică 
fiecărui muncitor din echipă de la începu
tul lunii ce are de făcut, ce sarcini îi re
vin în perioada respectivă. De asemenea, 
serviciul tehnic al uzinei expediază uneori 
secției comenzi foarte urgente de la o zi pe 
alta punînd pe muncitori în situația să nu 
poată studia comanda respectivă și în conse
cință să nu poată lua unele măsuri. Lucrul 
în pripă, în asalt, a dus la creșterea pro
centului de rebuturi pe luna aprilie. Ast
fel la turnătoria de oțel 11,7 la sută din 
piesele turnate au fost rebutate iar la tur
nătoria de fontă s-a rebutat un procent de 
7.5 din piese. Acestea au fost rebuturi con
statate in secție imediat după turnare. In 
plus, o serie de piese s-au rebutat în sec
țiile prelucrătoare. Situația rebuturilor nu 
este mai bună nici în luna mai. Pentru a 
demonstra acest lucru este semnificativ să 
arătăm că în secția motoare unde se prelu
crează o parte din piesele turnate în prima 
jumătate a lunii mai s-a atins un procent 
ridicat de . rebuturi la vilbrochene, cilindri 
Bolinder, corpuri regulatoare, etc.

Deși în planul de acțiune pentru desfășu
rarea întrecerii socialiste există trecut ca un 
obiectiv principal sprijinirea muncitorilor 
prin diferite mijloace pentru a turna piese 
de bună calitate, tehnicienii secției nu și-au 
făcut o preocupare în această direcție. Alt
fel nu se explică de ce și în momentul de

Sîntem la începutul verii, perioadă de vîrf 
în ceea ce privește producția de lapte, mo
ment hotărîtor în lupta pentru realizarea 
planului de colectare la acest produs. Ținînd 
seamă de acest lucru, comitetele executive ale 
sfaturilor populare din raionul Corabia și a- 
paratul împuternicitului raional al C.S.C.P.A. 
au depus toate eforturile, mobilizînd pe pro
ducători la predarea cotelor de lapte. Drept 
rezultat planul de colectare a laptelui de 
vacă pe primul semestru al anului pe întregul 
raion a fost realizat încă de la data de 20 
mai în proporție de 104,8 la sută, iar planul 
anual de colectare a laptelui de oaie a fost 
realizat pînă la aceeași dată în procent de 
32 la sută. Buna organizare a acțiunii de co
lectare a laptelui prin asigurarea funcțio
nării în bune condițiuni a punctelor de strîn- 
gere și centrelor, de prelucrare a laptelui, fo
losirea celor mai variate forme de mobili
zare a producătorilor, în special prin antre
narea în această acțiune a comitetelor de 
cetățeni din circumscripțiile electorale, au fă
cut ca in comuna Vîrtopu planul de colec
tare a laptelui de oaie să fie realizat încă 
de pe acum pe întregul an.

Cu totul alta este situația în raionul Gura 
Jiului, — învecinat raionului Corabia —' unde 
pînă la aceeași dată nu s-a realizat nici 10 
la sută din planul de colectare a laptelui de 
vacă pe primul semestru al anului și deabia 
13 la sută din planul anual la laptele de 
oaie. Și, dacă în raionul Corabia sînt comu
ne care și-au îndeplinit planul pe întregul 
an, în raionul Gura Jiului sînt comune, cum 
ar fi Cîrna, Mîrșani, unde pînă la această 
dată nu s-a colectat nici un litru de lapte de 
vacă.

Care sînt cauzele 
rămînerii în urmă ?

In raionul Gura Jiului există tendința ca 
organele de colectare și comitetele executive 
ale sfaturilor populare să justifice ritmul deo
sebit de slab în care se realizează planul de 
colectare a laptelui printr-o serie de așa zise 
„cauze obiective".

„In comuna noastră nu au fătat pînă a- 
cum decît 5—6 vaci" încearcă să susțină a- 
gentul colector Lupu, din comuna Gighera ; 
vicepreședintele comitetului executiv al sfa
tului popular al comunei Sadova, Dumitru 
Velcea, care este și agent colector, îi gă
sește vinovați pe ciobani, pentru că și-au a- 
șezat stînele prea departe de sat. In dosul 
acestor încercări de justificare se ascunde însă 
condamnabila neglijență și delăsare a aces
tor organe, care au lăsat ca acțiunea de co
lectare a laptelui să se desfășoare de la sine. 
Ele au înlocuit munca politică în rîndul ță
ranilor muncitori printr-o serie de măsuri 
birocratice. In loc să folosească, la mobili
zarea producătorilor spre a-și preda cotele 
datorate statului, deputății, comitetele de ce
tățeni, care din .păcate există doar pe hîrtie, 
comitetul executiv al sfatului popular al co
munei Rojiștea consideră drept cel mai nime
rit mijloc de mobilizare anunțul cu goarna.

In raionul Gura Jiului există suficiente 
mărturii că printr-o temeinică muncă poli
tică în rîndul producătorilor planul de colec
tare a laptelui poate fi îndeplinit cu ușu
rință. Antrenînd comitetele de cetățeni din 
circumscripțiile lor în munca de mobilizare 
a producătorilor la predarea obligațiilor că
tre stat, ei înșiși fiind exemplu în această 
privință, deputății Ghiță Tudor și Ion Cercel 
din comuna Gîngiova, au reușit să lămu-, 
rească pe toți cetățenii din circumscripțiile 
lor să-și achite încă de pe acum cotele de 
lapte și carne pentru întregul an.

Desigur că asemenea rezultate puteau fi 
obținute și în celelalte circumscripții electo
rale din comună și raion. Comitetul executiv 
al sfatului popular comunal, precum și cel 
al sfatului popular raional n-au făcut însă 
nimic pentru a populariza succesele acestor 
deputați, pentru a extinde experiența lor po
zitivă, metodele lor de muncă.

In cea mai mare parte a comunelor a fost 
neglijată folosirea diferitelor mijloace de agi
tație cum sînt gazetele cetățenești, panou
rile, în scopul mobilizării țăranilor munci
tori la achitarea obligațiilor către stat. Co
mitetele executive ale sfaturilor populare n-au 
antrenat în această direcție pe deputați, co
misiile de femei și comitetele de cetățeni, 

★

față piesele vin la curățat cu bavuri mari, 
cu găuri, cu plăci de metal foarte multe, 
lucru care, pe lîngă că îngreunează ope
rația de curățire și remaniere, duce la 
consumarea a multe ore de lucru. In aceas
tă direcție nu s-a folosit nici experiența 
brigăzilor fruntașe în producție conduse de 
turnătorii Ion Bălan și Ștefan Ziptzer care 
reușesc cu regularitate să toarne piese de 
bună calitate, reducînd procentul de rebu
turi sub cel admis.

De asemenea, schimburile de experiență 
cu metodele avansate de muncă, ce se țin 
cu regularitate, nu au nici ele rezultatele 
dorite întrucit tehnicienii nu sprijină aceste 
schimburi de experiență. Mai mult, ei nu 
se documentează suficient asupra metode
lor despre care vorbesc în aceste schimburi, 
nereușind să dea toate lămuririle ce li se 
cer, legate de specificul locului de muncă 
al muncitorilor din secție.

In evidența întrecerii sînt trecuți 469 de 
turnători care aplică metode avansate de 
muncă. In realitate însă aceste metode nu 
sînt aplicate în bune condițiuni deoarece 
conducerea secției nu s-a preocupat de lua
rea măsurilor necesare aplicării lor iar unii 
turnători nici nu cunosc suficient în ce 
constă metoda respectivă. Dacă vechiul cerc 
A.S.I.T. nu a făcut nimic în această direcție 
apoi cel nou, reorganizat de o lună de 
zile, se mișca cu multă greutate. Pînă în 
prezent nu a făcut decît un plan de muncă.

O altă greutate de care se lovesc mun
citorii în desfășurarea întrecerii este și lip
sa mijloacelor de transport în interior și 
în gensral lipsa micii mecanizări ce s-ar 
putea introduce în procesul de producție 
dacă ar exista o preocupare din partea con
ducerii secției. Din cauza aceasta se în- 
tîmpină mari greutăți în aprovizionarea cu 
materii prime pentru umplerea cuptoarelor, 
în special a celor Simens. Topitorii au re
clamat de multe ori această greutate, însă 
ei au rămas doar cu promisiunile conducerii. 
Lipsa mijloacelor de transport se resimte 
cu multă ascuțime și în alte direcții. Astfel, 
în fața cuptoarelor stau mormane de zgură ce 
împiedică manevrarea în bune condițiuni a 
oalelor de turnare și care ocupă un loc ce 

unele dintre ele considerînd că realizarea pla
nului de colectare constituie sarcina exclusi
vă a agenților colectori.

Lipsa muncii politice întregește 
lipsa măsurilor organizatorice
Ritmul deosebit de slab în care se desfă

șoară colectarea laptelui în raionul Gura 
Jiului se datorește și numeroaselor defec
țiuni în ceea ce privește organizarea acestei 
acțiuni. Așa, bunăoară, printr-o decizie a co
mitetului executiv al sfatului popular regio
nal, comitetele executive ale sfaturilor popu
lare comunale sînt obligate ca pe bază de 
decizii să programeze grupele de producă
tori care vor trebui să-și predea cotele de 
lapte și carne pe trimestre, luni și decade. 
In unele comune această programare nu a 
fost făcută nici pînă acum, iar în altele a- 
ceasta s-a redus la o simplă formalitate, fără 
a ține cont de condițiunile specifice fiecărei 
gospodării, fără ca' respectarea ei să fie ur
mărită. Gum poate fi reală o asemenea pro
gramare, cînd în unele comune cum ar fi 
Gîngiova, Gighera, nici nu se cunosc produ
cătorii ale căror vaci sînt în perioada de 
lactație ?

Aceleași defecțiuni există și în ceea ce pri
vește asigurarea, unor cît mai bune condițiuni 
pentru recepționarea laptelui. Deși țăranii 
muncitori din comuna Cîrna, manifestă inte
res pentru predarea cotelor de lapte, ei sînt 
stînj.eniți în îndeplinirea acestei obligații din 
cauză că nu au unde preda laptele. Astfel, 
punctul de strîngere din satul Popoveni nu 
a fost deschis nici pînă acum, iar centrul de 
lapte de la reședința de comună a fost mu
tat la o distanță de peste 7 km. de sat. E 
explicabil atunci de ce în această comună 
pînă Ia sfîrșitul lunii mai, situația colectării 
laptelui de vacă era necorespunzătoare. 
Același lucru se întîmplă și în comuna Sa
dova, unde țăranii muncitori din satul Piscu 
sînt nevoiți să bată zilnic peste 5 km. pînă 
la centrul de la reședința de comună. Deși 
organele cooperației cunosc aceste stări de 
lucruri, n-au luat nici o măsură pentru a 
le remedia.

Faptul că ne aflăm într-o perioadă de 
vîrf a producției de lapte, impune ca 
strîngerea laptelui să se facă atît dimi
neața cît și seara. In cea mai mare parte a 
comunelor însă, din comoditate, conducerile 
cooperativelor nu țin cont de acest lucru, nu 
programează și seara ore de strîngere a lap
telui la puncte și centre. Mai mult decît a- 
tît, nesocotind instrucțiunile primite, condu
cerea cooperativei din comuna Măceșu de 
Jos a luat hotărîrea ca strîngerea' laptelui de 
oaie să se facă doar de două ori pe săptă
mână. Serioase deficiențe se manifestă și în 
ceea ce .privește recepționarea laptelui la 
unele centre de strîngere și prelucrare.

★
Lipsurile serioase în ceeace privește co

lectarea laptelui în raionul Gura Jiului se 
datoresc în bună măsură felului superficial 
în care comitetele executive și aparatul de 
colectări de la comună sînt îndrumate și con
trolate de către comitetul executiv al sfatu
lui popular raional (președinte tov. Mihai 
Nițescu) și de către organele raionale ale 
C.S.C.P.A. (împuternicit tov. Vasile Răgan). 
Cum poate fi explicat altfel faptul că într-o 
mare parte a comunelor acestea se comit în
călcări grosolane ale dispozițiunilor organelor 
superioare. Astfel, există comune, cum ar fi 
Gîngiova sau Gighera unde nici pînă acum 
nu s-au definitivat impunerile la cotele de 
produse animale, deși prin aceste comune 
s-au perindat nenumărați instructori, îndru
mători și inspectori din partea organelor ra
ionale. In comuna Rojiștea nici pînă acum, 
după 6 luni de zile, nu a putut fi. încadrat 
un agent colector, deși este cunoscut stadiul 
nepermis de înapoiat în care se prezintă rea
lizarea planului de colectări în această co
mună.

Asemenea lipsuri, care constituie o frînă 
în realizarea planului de colectări, trebuie 
lichidate fără întîrziere. Comitetul executiv 
al sfatului popular regional Craiova, orga
nele regionale ale C.S.C.P.A. și ale coopera
ției de consum au datoria să privească cu 
toată seriozitatea situația din raionul Gura- 
Jiului luînd măsuri pentru îndrumarea co
lectorilor de lapte și-pentru sancționarea ce
lor cari au nesocotit sarcinile ce le aveau 
în această privință. .

CONSTANTIN AZOIȚII 
corespondentul „Rominiei libere" 

In regiunea Craiova

ar putea fi folosit în 
alte scopuri. De pildă, 
pentru facerea gropilor 
de răcire a pieselor, 
de care se simte ma
re nevoie.

De altfel lipsa de pre
ocupare pentru mica

mecanizare se resimte cu multă ascuțime 
la conducerea secției. Dacă stai de vorbă 
despre acest lucru cu șeful tehnolog al sec
ției și secretarul A.S.l.T.-ului, inginerul 
Adrian Huber, îți răspunde că nu sînt fon
duri pentru a întreprinde o acțiune în direc
ția micii mecanizări. Or, se știe că pentru 
lucrările de mică mecanizare se acordă de că
tre Banca da Stat împrumuturi pe termene 
scurte. Cauzele obiective invocate deci de 
către conducerea secției nu au astfel altă 
menire decît să ascundă lipsa ei de preocu
pare pentru această problemă. Această ati
tudine care se manifestă la Conducerea sec
ției de turnătorie are o influență negativă 
și asupra activității brigăzii de inovații de 
la oțelărie care în ultimul timp nu a mai 
venit cu nici o propunere pentru îmbună
tățirea procesului de producție. Inginerul 
Toma Octavian care răspunde pe secții de 
problema inovațiilor nu și-a făcut din a- 
ceasta o preocupare pentru a îmbunătăți 
munca în secție în ceea ce privește stimu
larea spiritului inovator al muncitorilor.

Conducerea uzinelor „23 August" și în 
special conducerea tehnică a secției de tur
nătorie în frunte cu șeful ei, inginerul Adolf 
Drucker, în strînsă colaborare cu organele 
sindicale, trebuie să înțeleagă că îndepli
nirea planului pe secție și totodată pe uzi
nă depinde de felul cum sprijină desfășu- 
îarea întrecerii socialiste. In acest scop în 
jurul întrecerii trebuie făcută q agitație vie 
de masă prin popularizarea fruntașilor cu 
metodele lor de muncă înaintate, prin reîn
ființarea vitrinei de rebuturi care șade pră
fuită fără să aibă nimic în ea de aproape 
două luni, prin evidența și urmărirea cu 
strictețe a rezultatelor obținute în întrecere.

De asemenea trebuie studiate și folosite, 
posibilitățile interne de rezolvare a unor 
probleme ce frînează buna‘desfășurare a 
întrecerii, să nu se aștepte ca totul să vină de 
sus. Numai astfel sarcinile planului vor fi 
îndeplinite la timp, numai astfel secția de 
turnătorie a uzinelor „23 August" va con
tribui din plin la realizarea și depășirea de 
către întreprindere a sarcinilor ce îi revin 
în cadrul planului cincinal.

ION FICIU

DJAKARTA 8 (Agerpres); — CHINA NOUA 
transmite: La 7 iunie, primul ministru al 
Indoneziei, Aii Sastroamidjojo, a sosit la 
Djakarta după vizita pe care a făcut-o în 
R. P. Chineză: La sosirea sa pe aeroportul 
Djakarta premierul Sastroamidjojo a decla
rat : In primul rînd vreau să-mi exprim satis
facția pentru vizita pe care am făcut-o în
R. P. Chineză.

Vizita mea trebuie privită în spiritul con
ferinței de la Bandung și al declarațiilor 
oficiale făcute în cadrul acestei conferințe și 
mai ales în spiritul înțelegerii reciproce care 
a fost realizată între cele două țări — Indo
nezia și China.

In timpul șederii mele în China am proce
dat la un schimb de păreri cu conducători 
de frunte ai R- P. Chineze, în special cu pre
mierul Ciu En-lai. Acest schimb de păreri 
a dus la realizarea unei înțelegeri comune 
cu privire la ajutorul care trebuie acordat în 
vederea aplicării hotărîrilor conferinței ță
rilor din Asia și Africa.

Mai mult, propunerea Indoneziei de a-și 
oferi bunele oficii în explorarea posibilități
lor unor tratative între- R. P. Chineză și
S. U.A. a fost una din chestiunile pe care 
le-am discutat cu premierul Ciu En-lai. Pro
punerea Indoneziei legată de eforturile altor 
țări prietene a fost primită favorabil.

Presa iugoslavă continuă să comenteze 
rezultatul tratativelor de la Belgrad

BELGRAD 8 (Agerpres). — TASS trans
mite : Intr-un articol intitulat „Perspective 
noi", ziarul republican al Bosniei și Herțe- 
govinei „Oslobojdene" scrie :

„Este în afară de orice îndoială că decla
rația comună a guvernelor R.P.F.I. și 
U.R.S.S., care se află în Centrul atenției opi
niei publice mondiale, este un mare eveni
ment în relațiile de stat dintre cele două 
țări, care în ultimii ani au fost serios tul
burate. Declarația deschide noi perspective 
relațiilor iugoslavo-sovietice. Ea înseamnă o 
cotitură în aceste relații și va crea o plat
formă largă pentru normalizarea continuă a 
relațiilor și pentru dezvoltarea colaborării 
prietenești dintre cele două state...

Ca prime și cele mai importante măsuri 
in această privință se prevăd lărgirea cola
borării economice și încheierea acordurilor 
necesare. Se știe că întărirea și dezvoltarea 
relațiilor economice constituie baza materia
lă necesară care asigură posibilitatea colabo
rării prietenești. întărirea relațiilor economice 
reprezintă unul din elementele importante 
în lupta pentru pace; pentru rezolvarea paș
nică și democrată a tuturor problemelor in
ternaționale".

In continuare, ziarul subliniază însemnă

Apropiatele tratative dintre guvernele Iugoslaviei, S.U.A., 
Angliei și Franței la nivelul ambasadorilor

BELGRAD 8 (Agerpres). — TASS trans
mite : Ziarul „Borba" a publicat urmă
toarea informație: „Luni, 6 iunie, S. Prița, 
secretar de stat adjunct pentru Afacerile 
Externe, a primit pe ambasadorii S.U.A., An
gliei și Franței, în legătură cu apropiatele

încordarea dintre Israel și fările arabe ia proporții
TEL AVIV 8 (Agerpres). — Situația în

cordată de la granițele Israelului cu țările 
arabe reține atenția opiniei publice mon
diale. După cum s-a anunțai în ultimele zile 
au fost semnalate puternice incidente în. 
regiunea Gaza, situată la frontiera dintre 
Egipt și Israel, precum și în unele puncte 
situate de-a lungul frontierei dintre Israel 
și Liban și Siria. Agenția France Presse 
informează că la 7 iunie o patrulă israe- 
liană a pătruns pe teritoriul Libanului în 
localitatea Meia El Jabal și a ucis cu 
focuri de arme automate pe un cetățean 
libanez care păzea recolta strînsă pe cîmp.

Asemenea incidente sînt semnalate zilnic, 
încordarea dintre israel și țările arabe a 
luat în ultimele zile o amploare deosebită. 
La 7 iunie postul de radio Ierusalim a di
fuzat o notă oficială a guvernului Israelu
lui adresată Egiptului în care guvernul de 
la Tel Aviv avertiza în termeni energici 
guvernul egiptean să înceteze provocările 
în regiunea Gaza.

In aceiași zi la Cairo a avut loc o șe
dință a cabinetului egiptean sub președinția 
premierului Nasser, ședință în care s-a ana
lizat situația creată în urma încordării re
lațiilor israelo-egiptene. Agențiile de presă 
occidentale anunță că în țările arabe se 
desfășoară o intensă activitate diplomatică 
în legătură cu situația creată la Gaza. 
Astfel la 7 iunie Mahmud Ryad, ambasa

30 de ani de cînd Paul Robeson și-a început 
cariera de cîntăreț

NEW YORK 8 (Agerpres). — Cu prilejul 
împlinirii a 30 de ani de cind și-a început 
cariera de cîntăreț, Paul Robeson a fost 
invitat la colegiul Swarthmore, unde a 
rostit o cuvîntare și a prezentat un program 
de cîntece în fața studenților- colegiului.

La solemnitatea care a . avut loc au parti
cipat aproximativ 1000 de. studenți.

In cuvîntarea pe care a rostit-o, Paul 
Robeson a subliniat că „respectul reciproc 
dintre popoarele de diferite rase, de diferite 
culturi și cu un mod de viață diferit, consti
tuie o condiție fundamentală pentru pacea 
și fericirea omenirii". „Este necesar ca în 
Statele Unite să se ia măsuri împotriva 
persecutării populației de culoare și în felul 
acesta se va crea o atmosferă în care să 
fie recunoscute drepturile fundamentale ale 
întregului popor american"...... eu am luptat

Războiul civil din 
continuă cu

PARIS 8 (Agerpres). — In zilele de 7 și 8 
iunie în Vietnamul de sud au continuat cu o 
înverșunare sporită luptele între trupele gu
vernamentale și detașamentele armate ale 
sectei religioase Hoa Hao. Agenția France 
Presse relatează că în prezent luptele se des
fășoară Intr-o regiune vastă situată între flu

viile Mekong și Bassac formînd un dreptunghi 
ale cărui.unghiuri sînt orașele Cantho, Sadec, 
Long Xuyen și Vinh Long. Această regiune 
este situată la aproximativ 100 de kilometri 
sud-vest de capitala Vietnamului de sud, ora
șul Saigon.

Ofensiva trupelor guvernamentale împotri
va sectelor religioase, dezlănțuită în noaptea 
de 6 spre 7 iunie n-a dat rezultatele scon
tate. La 7 iunie detașamentele armate ale sec
tei religioase Hoa Hao au contraatacat tru
pe}?,guvernamentale și au cucerit orașul Vinh 
Long. In ciuda faptului că armatele sectelor

In ce privește promovarea schimburilor co
merciale dintre Indoneziq și R. P. Chineză 
s-a obținut de asemenea o înțelegere comu
nă. însuflețiți de spiritul declarației conferin
ței de ța Bandung și al declarației comuna 
a premierului Ciu En-lai și a mea noi am 
discutat problema dublei naționalități aiyn- 
gînd la o înțelegere mutuală. De aceea - se 
poate spera că aplicarea acestui acord va 
decurge în mod nestînjenit.

Impresiile pe care le-am căpătat în cursul 
vizitei mele în China în ce privește realiză
rile economice, sociale și culturale sînt deo
sebit de satisfăcătoare. Mi-am dat seama că 
noua Chină și poporul ei au pornit să-și 
construiască țara pentru a ridica nivelul de 
trai al poporului. Aceasta o dovedește hărni
cia cu care poporul chinez muncește din greu 
pentru a-și atinge țelul. In rîndul poporului 
chinez se manifestă o vie dorință de pace, 
mai ales în rîndul tineretului.

In încheiere, pot spune că vizita mea în 
R. P. Chineză a dat rezultate bune și a con
tribuit la întărirea relațiilor pașnice și de 
prietenie dintre noua Indonezie și noua Chi
nă pe o bază mai largă, întemeiată pe prin
cipiile avantajului reciproc și neinterven
ției.

tatea declarației guvernelor R.P.F.I. și 
U.R.S.S. cu privire la necesitatea folosirii 
energiei atomice în scopuri pașnice, ceea 
ce este de o importanță esențială pentru cau
za păcii și pentru progresul popoarelor.

Pentru ca cele două popoare să se cunoas
că și să se înțeleagă mai bine, continuă 
ziarul, guvernele celor două țări vor sprijini 
și înlesni colaborarea între organizațiile so
ciale în scopul stabilirii contactului, al 
schimbului de experiență socialistă și al 
schimbului liber de păreri. Prin stabilirea 
relațiilor de stat dintre Iugoslavia și Uniu
nea Sovietică pe bazele democrate formu
late în declarația comună a celor două gu
verne, s-a făcut un uriaș pas în acțiunea 
de normalizare a acestor relații.

In încheiere, ziarul arată că declarația co
mună a guvernelor Iugoslaviei și Uniunii 
Sovietice „este un program de pace. Ea des
chide noi perspective nu numai pentru nor
malizarea continuă a relațiilor și pentru 
dezvoltarea colaborării prietenești între cele 
două țări, ci creează de asemenea noi pers
pective pentru relațiile internaționale în ge
neral și este o uriașă contribuție la opera 
de stabilire a unei păci trainice în lumea în
treagă".

tratative care vor avea loc la sfîrșitul lunii 
iunie la Belgrad între cele patru guverne la 
nivelul ambasadorilor.

Obiectul tratativelor va fi un schimb de 
păreri asupra problemelor internaționale care 
prezintă un interes comun".

dorul Egiptului la Damasc a avut o con
vorbire cu primul ministru al Siriei, Sabri 
Assăli, în cadrul căreia a fost analizată în
cordarea relațiilor dintre Israel și lumea 
arabă. După această convorbire, premierul 
Siriei a făcut o declarație presei în care 
a arătat că Israelul vrea să acapareze re
giunea Gaza, călcînd în picioare rezoluțiile 
Organizației Națiunilor Unite și convenția 
de armistițiu dintre Israel și Egipt. După 
ce a afirmat că Siria consideră cauza Egip
tului drept cauza ei proprie, premierul 
sirian a adăugat: „Noi vom pune toate 
resursele noastre materiale și militare Ta 
dispoziția națiunii surori pentru a participa 
alături de ea la apărarea regiunii Gaza 
sau a altor provincii arabe".

La 7 iunie ziarul egiptean „Al Gumhuria" 
a anunțat că guvernul egiptean și secreta
riatul Ligii arabe vor convoca în cel mai 
scurt timp la Beirut consiliul permanent al 
Ligii arabe pentru a examina situația 
creată în provincia Gaza.

In același timp, corespondentul din New 
York al agenției France Presse relatează 
că președintele Consiliului de Securitate al
O.N.U. intenționează să convoace acest 
organism în eventualitatea că Egiptul și 
Israelul nu vor pune în practică rezoluțiile 
Consiliului de Securitate al O.N.U. cu pri
vire la menținerea armistițiului în provin
cia Gaza.

și voi lupta, a declarat în continuare Paul 
Robeson, pentru o Americă și pentru o lume 
in care să domnească o asemenea atmos
feră".

Robeson a declarat că privește cu profun
dă simpatie lupta popoarelor africane pen
tru independență și că Departamentul de 
stat a refuzat să-i prelungească pașaportul 
tocmai pentru că „timp de mulți ani a des
fășurat o luptă politică activă în numele 
independenței popoarelor din Africa".

In încheiere, Robeson a chemat pe studenți 
la unitate și luptă pentru drepturi democrate.

Robeson a cîntat apoi cîntece ale diferi
telor popoare.

Cuvîntarea Iui Robeson și cîntecele sale 
au fost aplaudate cu căldură de asistență.

Vietnamul de sud 
înverșunare
religioase suferă din cauza lipsei de alimen
te ele contraatacă zilnic și hărțuiesc trupele 
guvernamentale.

Agenția France Presse anunță că colonelul 
Duong Van Duc care conduce ofensiva trupe
lor guvernamentale încearcă să împingă de
tașamentele armate ale sectelor religioase 
spre sud, spre orașul Soctrang, situat în a- 
propiere de golful Siamului, nu departe de 
frontiera cu Cambodgia. De aici se întinde o 
regiune mlăștinoasă și muntoasă de unde 
trupele Hoa Hao n-ar mai putea să opună 
multă vreme rezistență. Planul generalului 
Bacut, unul din comandanții sectei re'igioase 
Hoa Hao, urmărește atragerea trupelor gu
vernamentale în sudul provinciei Cocirtchina, 
risipirea forțelor guvernamentale în această 
regiune mlăștinoasă și apoi declanșarea unei 
contraofensive în nord combinată cu ambus
cade și lupte de guerilă.
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Vizita Iul Jawaharlal NehruRăsunetul internațional al Notei guvernului sovietic 
către guvernul Republicii Federale Germane

Primele reacții 
in cercurile guvernante de la Bonn
BERLIN 8 (Agerpres). — Agenția France 

Pșcsse anun(ă că Consiliul de Miniștri al 
Germaniei occidentale s-a întrunit în dimi
neața zilei de 8 iunie sub președinția cance
larului Adenauer pentru a examina textul 
notei guvernului sovietic.

Intr-un prim comunicat oficial consacrat 
acestei note, guvernul federal declară că 
„salută propunerea conținută în nota guver
nului Uniunii Sovietice de a se stabili relații 
diplomatice, comerciale și culturale între 
Uniunea Sovietică și Republica Federală". 
„Nota sovietică, se spune în continuare în 
comunicat, pune anumite probleme care nece
sită un studiu prealabil. Acest studiu a în
ceput. Trebuie sa se spere că rezultatul aces
tui studiu va fi recunoașterea utilității unei 
înlîlniri a cancelarului federal cu oamenii 
de stat din Uniunea Sovietică".

★

BONN 8 (Agerjrres). — In cadrul unei 
conferințe de presa care a avut loc miercuri 
după amiază, un purtător de cuvint al gu
vernului de la Bonn a declarat că primul 
comunicat oficial publicat miercuri dimi
neață de guvernul vestgerman „are un ca
racter provizoriu". El a afirmat din nou 
că nota sovietică necesită un studiu apro
fundat.

Purtătorul de cuvînt a declarat de ase
menea că guvernul său va lua legătură cu 
puterile occidentale înainte de â-și preciza 
punctul de vedere.

★
BONN 8 (Agerpres). — După cum anunță 

agenția vest-germană D.P.A., cercurile gu
vernamentale din Germania occidentală au 
declarat în unanimitate că propunerile cu
prinse în nota sovietică „trebuie examinate 
cu cea mai mare atenție, în profunzime".

La anunțarea notei sovietice din 7 iunie, 
Dunaestagul și-a întrerupt lucrările pentru 
a permite grupurilor parlamentare să se în
trunească în scopul examinării notei sovie
tice și stabilirii, punctului lor de vedere. Dar 
chiar înainte de convocarea acestor ședințe, 
numeroși deputați au salutat propunerile 
sovietice.

Președintele Bundestagului, Gerstenmaier, 
a declarat: „Sînt de părere că trebuie accep
tată invitația de a trimite un reprezentant 
Ia Moscova".

Erich Ollenhauer, președintele partidului 
social-democrat, a anunțat că partidul său 
va cere guvernului Republicii Federale să ac
cepte invitajia sovietică. El și-a exprimat 
părerea că prima problemă care ar trebui 
discutată la Moscova este aceea a restabilirii 
unității Germaniei.

Ollenhauer a subliniat în încheiere că nota 
guvernului sovietic adresată guvernului Re
publicii Federale Germane se încadrează în 
politica U.R.S.S. care urmărește reglemen
tarea pa calea tratativelor a problemelor 
cu-opena în suspensie.

Referindu-se la reacțiile produse în Ger
mania occidentală de nota guvernului sovie
tic din 7 iunie, agenția France Presse, sub
liniază că „la Bonn părerile sînt unanime 
în ce privește necesitatea de a se stabili re
lații diplomatice intre U.R.S.S. și Republica 
Federală Germană".

★
BERLIN 8 (Agerpres).
Comentînd la 7 iunie pasajul din nota gu

vernului sovietic, în care se propune stăb.li- 
rca de relații diplomatice, comerciale și cul
turale între Uniunea Sovietică și Republica 
Federală Germană, un purtător de cuvînt al 
guvernului Vest-german a declarat că gu
vernul Republicii Federale „este gata să 
stabilească relații diplomatice cu Uniunea 
Sovietică". Agenția citează declarațiile mai 
multor oameni politici vest-germani în legă
tură cu nota sovietică. Karlo Schmidt, vi
cepreședinte al Bundestagului, a calificat 
nota guvernului sovietic drept un „eveni
ment remarcabil". Ministrul pentru proble
mele Bundesratului, Von Merhatz, a decla
rat, că invitația Uniunii Sovietice trebuie 
studiată cu minuțiozitate.

In cercurile cu autoritate ale Uniunii 
creștin-democrate — Uniunii creștin-socia- 
h, continuă agenția, s-a declarat în seara 
zilei de 7 iunie că invitația Moscovei adre
sată guvernului federal trebuie studiată ne- 
întîrziat în amănunt.

Hermann Schwan, deputat din partea par
tidului liber democrat, s-a pronunțat hotărît 
pentru acceptarea invitației guvernului so
vietic. Jakob Altmayer, deputat din partea 
partidului social-democrat din Germania, s-a 
pronunțat de asemenea în mod pozitiv. 
„Trebuie să acceptăm această invitație — a 
spus el. Pasul Moscovei are o însemnătate 
uriașă".

★
BONN 8 (Agerpres). — Agenția France 

Presse anunță : „Guvernul Germaniei occi
dentale se va întruni din nou miercuri seara 
în ședință extraordinară pentru a examina 
invitația adresată cancelarului Adenauer de 
către guvernul sovietic".

In R. D. Germană
BERLIN 8 (Agerpres). — Presa berlineză 

democrată a publicat la 8 iunie corespon
denta A.D.N. din Moscova in legătură cu

In cîteva rînduri
O Af. J. Desai, președintele Comisiei in

ternaționale de supraveghere și control din 
Vietnam, a ținut recent o conferință de presă 
la Saigon, arătind că consultările dintre cele 
două părți cu privire la alegerile generale 
in Vietnam vor începe în conformitate cu 
prevederile acordului de la Geneva. (A.V.I.).

• Biroul Adunării Naționale franceze a 
hotărît să trimită în Uniunea Sovietică o 
delegație parlamentară franceză ca răspuns 
la apelul Sovietului Suprem al U.R.S.S. In 
legătură cu aceasta președintele Adunării 
Naționale, Pierre Schneiter, a adresat mi
nistrului afacerilor externe, Antoine Pinay, 
o scrisoare în care îl roagă să informeze pe 
ministrul afacerilor externe al U.R.S.S. că 
biroul a luat cunoștință cu mult interes de 
declarația Sovietului Suprem al U.R.S.S. și 
că membrii biroului Adunării Naționale con
sideră în unanimitate că este necesar să se 
caute mijloace cu ajutorul, cărora să se poată 
realiza propunerea Sovietului Suprem al 
U.R.S.S. din 9 februarie 1955. (Agerpres).

•9 Amiralul Fechteler, comandantul forțe- 
lor nava'e pentru Atlanticul de sud, a sosit 
marți la Atena pentru o vizită de două zile. 
In timpul vizitei sale, Fechteler va avea o 
serie de convocări cu ministrul grec al apă
rării, Canellopulos. Fechteler a subliniat ne
cesitatea de a se acorda Greciei un ajutor 
militar sporit, dată fiind importanța straie-' 
gică pe care această țară o prezintă pentru 
pactul agresiv al Atlanticului de nord

' (France Presse) 

nota guvernului sovietic adresată guvernului 
Republicii Federale Germane. Această știre 
este publicată in primele pagini sub titluri 
mari: „Adenauer este invitat la Moscova" 
(„Neues Deutschland" și „Berliner Zeitung"). 
„Nota guvernului sovietic adresată guvernu-; 
lui Republicii Federale" („Tribune"), „Gu
vernul sovietic îi propune lui Adenauer să 
facă o vizită la Moscova" („Național Zei
tung").

Ziarul „Neues Deutschland" subliniază că 
guvernul sovietic consideră că este de dorit 
să se stabilească un contact personal între 
oamenii de stat ai celor două țări.

In știrile publicate de ziare se subliniază 
că, după părerea guvernului sovietic, intere
sele păcii și securității europene, precum și 
interesele naționale ale popoarelor sovietic 
și german cer normalizarea relațiilor dintre 
Uniunea Sovietică și Republica Federală 
Germană.

Părerea 
oficialităților diplomatice occidentale

LONDRA 8 (Agerpres). — Assocated 
Press transmite: „Ca primă reacție față de 
invitația adresată de guvernul sovietic can
celarului Adenauer, oficialitățile diplomatice 
occidentale și-au exprimat părerea că guver
nului de la Bonn îi va fi greu să refuze 
oferta sovietică privitoare la o normalizare 
a relațiilor. Aceste oficialități menționează 
că guvernul lui Adenauer este de mult timp 
supus unei puternice presiuni interne exerci
tate de germanii din toate partidele politice 
care preconizează că Germania trebuie să 
joace un rol mai independent în problemele 
internaționale".

Neliniște la Washington
NEW YORK 8 (Agerpres). — TASS trans

mite: Ziarele de dimineață din New Ycrli 
anunță în primele pagini sub titluri mari 
nota guvernului sovietic adresată Republicii 
Federale Germane. Ziarele subliniază în
deosebi propunerile conținute în notă cu 
privire la stabilirea de relații diplomatice 
și comerciale între U.R.S.S. și Republica Fe
derală Germană și cu privire la invitarea 
cancelarului Adenauer la Moscova.

Tonul comentariilor presei americane ara
tă însă că nota guvernului sovietic, îndrep
tată spre normalizarea relațiilor dintre Uniu
nea Sovietică și Republica Federală Germa
nă, a stîrnit neliniște și o atitudine negati
vă în cercurile oficiale de la Washington.

Astfel, comentatorul Reston semnează în 
ziarul „New York Times" un articol în care 
încearcă să califice nota sovietică ca o mă
sură „avînd drept scop să-l rupă pe Ade
nauer de alianța occidentală". In articolul 
lui Reston se face în mod evident simțită 
neliniștea în legătură cu faptul că rioța so
vietică ar putea „să-i convingă pe germani 
înainte de întîlnîrea celor patru mari că 
Germania ar avea mai mult de cîștigat din 
punct de vedere politic și economic rămînînd 
în afara coaliției occidentale", precum și că 
Germania occidentală „ar cîștiga mai mult 
folosindu-și forța industrială și de muncă 
pentru dezvoltarea unui comerț pașnic cu 
lumea comunistă, decît alăiurîndu-se blocu
lui âniisovieiic și canalizîndu-și energia și 
industria spre producția de arme".

După ce arată că „propunerea sovietică 
va provoca fără îndoială discuții importante 
în cadrul tratativelor aliate și în cadrul 
conferinței miniștrilor afacerilor externe care 
va avea loc la New York săptămîna vii
toare" și că „nici un om politic german — 
nici măcar Adenauer — nu poate respinge 
propunerea sovietică fără o atentă exami
nare", Reston recomandă cancelarului „re
țete" care, după părerea lui, ar putea anihila 
de fapt propunerea sovietică privind nor
malizarea relațiilor dintre Uniunea Sovietică 
și Germania occidentală.

Derută la Londra
LONDRA 8 (Agerpres). — După cum 

anunță agenția Reuter, în seara zilei de 7 
iunie, un purtător de cuvint al ministerului 
englez aj Afacerilor Externe, a refuzat să 
comenteze știrea despre invitația sovietica 
adresată cancelarului vestgerman, dr. Konrad 
Adenauer de a vizita Moscova într-un viitor 
apropiat.

★
PARIS 8 (Agerpres). — Referindu-se la 

observatori diplomatici, agenția France 
Presse a transmis din Londra că nota în- 
rnînată de ambasadorul sovietic ambasado
rului Republicii Federale Germane la Paris 
„a stîrnit la Londra o mare derută", înso
țită de o oarecare neliniște.

După cum . reies,e din informația agenției, 
această neliniște este provocată de influen
ta pe care o pot exercita propunerile sovie
tice asupra opiniei publice din Germania.

★
LONDRA 8 (Agerpres). — Ziarul „Yorks

hire Post", comentînd nota sovietică adre
sată guvernului Republicii Federale Germa
ne, subliniază, că cancelarului Adenauer 
„nu-i va fi ușor să respingă această invi
tație, cu atît mai mult cu cît ea este. înso
țită de referirea concretă la faptul că eco
nomia germană și cea rusă se completează 
in multe privințe".

★
LONDRA 8 (Agerpres). — Buletinul de 

știri al Casei Albe transmite : Ministerul de

Declarația lui Eisenhower în legătură 
cu conferința șefilor guvernelor celor patru puteri

WASHINGTON 8 (Agerpres). — TASS 
transmite :

In cadrul conferinței sale de presă, preșe
dintele Eisenhower a declarat că este de 
acord ca durata conferinței șefilor guverne
lor celor patru puteri să se prelungească 
pînă la șase zile. în cazul cînd se va putea 
stabili din timp durata limită a conferinței. 
Președintele consideră că nu trebuie să se 
aștepte prea mult de la o primă conferință,: 
însă trebuie să se spere că această confe
rință va contribui la crearea unei noi atmos
fere în care activitatea să fie rodnică.

El a arătat că în lume există credința că 
tratativele la nivelul cel mai înalt vor des
chide noi căi pentru un acord.

Eisenhower a deschis conferința de presă 
printr-o declarație neoficială din proprie ini
țiativă în legătură cu invitația făcută lui 
Adenauer de. către guvernul sovietic de a

Guvernul Pakistanului
DELHI 8 (Agerpres). — China Nouă trans

mite: După cum relatează ziarele din Dakka 
(capitala Pakistanului de est), în această 
parte a tării a fost format un guvern al Fron
tului unit în frunte cu Abu Hossain Sarkar. 
La 4 iunie, primul ministru al Pakistanului,: 
Mohammed Aii, a’anunțat că-a hotărît să-l: 
recheme pe guvernatorul din Pakistanul de 
est.

După cum se știe, în alegerile pentru adu- 

Externe britanic a anunțat miercuri că Ade
nauer îl va vizita pe Eden la 19 iunie, la 
înapoierea din vizita pe care o va face săp
tămîna viitoare în S.U.A.

Numeroase ecouri și comentarii 
în ziarele franceze

PARIS 8 (Agerpres). — TASS transmite: 
Ziarele pariziene au publicat la 8 iunie pe 
prima pagină și sub titluri mari informații 
despre nota guvernului sovietic către gu
vernul Republicii Federale Germane. Nota a 
stîrnit numeroase ecouri și comentarii.

Multe ziare pun nota în legătură cu ce
lelalte măsuri ale guvernului sovietic, care 
au drept scop slăbirea încordării internațio
nale. După părerea ziarului „Parisien Libere", 
„pentru a înțelege importanța demersului 
U.R.S.S., el trebuie legat de întreaga serie 
de initiative luate de diplomația sovietică în 
ultimele luni : călătoria cancelarului austriac 
ia Moscova, semnarea la Viena a Tratatului 
de stat, conferința de la Varșovia, vizita lui 
Hrușciov și Bulganin la Belgrad și Sofia 
etc.".

Din comentariile unor ziare de dreapta re
iese neliniștea provocată de faptul ca iniția
tiva Uniunii Sovietice îndreptată spre întă
rirea păcii, își pune pecetea pe întreaga situ
ație internațională. Comentatorul ziarului 
„Franc-tireur" notează că „diplomația sovie
tică acționează impetuos". Ziarul „L’Aurore" 
îndeamnă pe diplomații occidentali „să se 
trezească din somn", subliniind că inițiativa 
aparține politicii externe sovietice.

Senatorul Michel Debre scrie în ziarul 
„Combat" : „se creează impresia că guver
nele american, englez, francez și alte cîteva 
guverne au fost luate prin surprindere". Po
trivit lui Debre, acțiunile dinamice ale di
plomației sovietice „pot stîrni un ecou deo
sebit de profund în rîndurile opiniei publice".

O parte din ziarele burgheze nu-și ascund 
temerile determinate de faptul că nota so
vietică dă o lovitură planurilor cercurilor a- 
gresive ale anumitor state, care încearcă să 
opună Germania occidentală Uniunii Sovie
tice și să împiedice îmbunătățirea relațiilor 
dintre cele două țări. Urmînd orientarea ge
nerală a propagandei reacționare împotriva 
instaurării unei atmosfere de încredere între 
popoare, ziarele „Figaro", „L’Aurore" și 
alte cîteva ziare încearcă să prezinte noua 
acțiune a politicii externe a U.R.S.S. ca 
fiind, chipurile, „periculoasă" pentru țările 
occidentale, deși în realitate normalizarea 
relațiilor dintre U.R.S.S. șl Republica Fede
rală Germană corespunde întrutotul intere
selor întăririi păcii și securității tuturor 
statelor europene.

Pe anumiti comentatori ai ziarelor bur
gheze îi neliniștește în mod deosebit faptul 
că dezvoltarea unor relații normale între 
U.R.S.S. și Republica Federală Germană ar 
contribui la solutionarea problemelor neregle
mentate referitoare la Germania și că, tot
odată, această ar ajuta la restabilirea uni
tății statului german democrat. In această 
ordine de idei, ziarele de dreapta care încă 
ieri trîmbițau „restabilirea suveranității" 
Germaniei occidentale. îi amintesc cu insis
tență astăzi lui Adenauer că acordurile de la 
Paris pun guvernul Republicii Federale Ger
mane într-o situație de dependență față de 
puterile occidentale și cer ca fiecare acțiune 
a sa să fie în prealabil pusă de acord cu 
Washingtonul, Londra și Parisul.

Totodată, „L’Aurore" și alte ziare consi
deră că propunerea conținută în nota sovie
tică nu poate fi refuzată de cancelarul Ade
nauer. „A refuza invitația, scrie „Combat", 
ar însemna pentru cancelar adîncirea izolă
rii sale și chiar îndepărtarea de el a unora 
dintre adeptii săi".

Observatorul ziarului „Figaro" subliniază 
că propunerea sovietică va stîrni un ecou 
favorabil în rîndurile opiniei publice germa
ne și că ea „este de natură să atragă pe 
industriașii de cealaltă parte a Rinului, lip
siți de tradiționalele lor piețe din Europa 
răsăriteană".

Presa progresistă din Franța salută ac
țiunile Uniunii Sovietice care au o mare 
însemnătate pentru întărirea păcii în lumea 
întreagă.

Presa poloneză și cehoslovacă 
salută nota sovietică

VARȘOVIA 8 (Agerpres). — Toate zia
rele centrale poloneze au publicat la 8 iunie 
la loc de frunte și sub titluri mari nota gu
vernului sovietic adresată guvernului Repu
blicii Federale Germane. „Trybuna Ludu" 
publică nota sovietică sub titlul : „In inte
resul întăririi păcii și securității în Europa, 
Uniunea Sovietică propune Republicii Fede
rale Germane stabilirea de relații diploma
tice".

„Zycie Warzsawy" subliniază în titlu ță 
propunerea guvernului sovietic slujește cauza 
păcii și securității tuturor statelor europene.

★
PRAGA 8 (Agerpres). — „Rude Prăvo", 

„Prace", „Lydova Democracie", „Zemedelske 
Noviny", „Svobodne Slovo" și celelalte ziare 
de la Praga au publicat la loc de frunte sub 
titluri mari nota guvernului sovietic adre
sată guvernului Republicii Federale Ger
mane.

Ziarele subliniază eforturile depuse de gu
vernul U.R.S.S. în vederea stabilirii unor re
lații normale cu Republica Federală Germa
nă în scopul întăririi păcii și securității po
poarelor.

vizita Moscova, pentru a examina problemele 
care prezintă un interes comun. El a spus : 
Statele Unite cred că Adenauer va rămîne 
de partea aliaților și prietenilor săi.

La întrebarea dacă intenționează sau nu 
să se întîlnească cu Adenauer înainte de în- 
tîlnirea de la San Francisco a miniștrilor 
afacerilor externe ai celor patru puteri, pre
ședintele a răspuns că Adenauer se va în- 
lîlni cu el la un dejun la 14 iunie.

La întrebarea dacă Statele Unite obiectea
ză sau nu împotriva posibilității normali
zării relațiilor sovieto-germane, și dacă ma
nifestă sau nu vreo neliniște în legătură cu 
aceasta, Eisenhower a răspuns că această 
chestiune s-a pus în ajun, după consfătuirea 
sa cu Dulles. Președintele a arătat în con
tinuare că în ceea ce îl privește poate da 

I un răspuns negativ la această întrebare.

de est a fost restabilit
narea legislativă a Pakistanului de est, ți
nute în martie anul trecut, Frontul unit a în- 
frînt Liga musulmană, care se afla la gu 
vern. Frontul unit a format un guvern care 
în «mai 1954, a fost dizolvat, din ordinul Iui 
Mohammed Aii si în Pakistanul de est a fost 
numit un guvernator. In urma presiunilor 
maselor, guvernul de la Karaci a hotărît să-l 
recheme pe guvernator și să restabilească 
guvernul Pakistanului de est;

MOSCOVA 8 (Agerpres). — TASS trans
mite :

După cum s-a mai anunțat, la 7 iunie au 
sosit la Moscova într-o vizită oficială Jawa
harlal Nehru, primul ministru și ministru al 
Afacerilor Externe al Republicii India, și 
persoanele care îl însoțesc.

Aeroportul central era pavoazat cu dra
pelele de stat ale Uniunii Sovietice și Re
publicii India.

La ora 18 avionul a aterizat și din el au 
coborît Jawaharlal Nehru, fiica lui, Indira 
Gandhi, N. R. Pillai, secretar general al Mi
nisterului Afacerilor Externe al Republicii 
India, M. A. Hussein, șef de serviciu la Mi
nisterul Afacerilor Externe al Republicii In
dia.

Oaspeții au fost întîrnpinați de N. A. Bul
ganin, N. S. Hrușciov, L. M. Kaganovici. 
G. M. Malenkov, A. I. Mikoian, V. M. Molo
tov, M. G. Pervuhin, M. Z. Saburov, A. M. 
Puzanov, președintele Consiliului de Miniș
tri al R.S.F.S.R., P. I. Antropov, I. A. Bene
diktov, V. P. Eliutin, G. K. Jukov, M. D. Ko
vrighina, I. G. Kabanov, N. A. Mihailov,
P. I. Parșin, D. I. Raizer, N. S. Rîjov, A. G. 
Șeremetiev, miniștri ai U.R.S.S.; V. D. So
kolovski, mareșal al Uniunii Sovietice; prim 
mareșal al aviației, P. F. Jigarev; general-colo
nel 1. A. Serov; A. A. Gromîko, V. V. Kwr.ne- 
țov, V. V. Mațkevici, locțiitori de miniștri ai 
U.R.S.S,; N. G. Palgunov, conducător respon
sabil al agenției Tass; D. T. Șepilov, redac
tor șef al ziarului „Pravda" și alții. Au fost 
de asemenea de față: K.P.S. Menon, ambasa
dorul extraordinar și plenipotențiar al Re
publicii India în U.R.S.S., și M. A. Menși
kov, ambasadorul extraordinar și plenipoten
țiar al Uniunii Sovietice în Republica India. 
Au sosit de asemenea în întîmpinarea primu
lui ministru al Republicii India șefii amba
sadelor și legațiilor acreditați la Moscova. 
In total, pe aeroport s-au adunat aproxima
tiv 300 de persoane.

Pionierii din Moscova au oferit oaspeților 
uriașe buchete de flori. Jawaharlal Nehru și 
Indira Gandhi au mulțumit cu căldură copii
lor pentru flori. Copiii membrilor ambasadei 
Indiei în U.R.S.S. au oferit flori lui N. A. 
Bulganin și lui Jawaharlal Nehru.

Au fost executate imnurile de stat ale Re
publicii India și Uniunii Sovietice. N. A. 
Bulganin și Jawaharlal Nehru au trecut în 
revistă garda de onoare care se afla alinia
tă pe aeroport.

Jawaharlal Nehru, primul ministru al Re; 
publicii India, a rostit în fața microfonului 
următoarea cuvîntare :

Am avut de mult dorința de a veni în 
Uniunea Sovietică. Am dorit de mult să viu 
aci, în acest cunoscut și minunat oraș. As
tăzi, această dorință se împlinește. Sînt 
foarte fericit că am venit. Mă^ consider un 
călător; am venit aici ca un călător care a 
adus cele mai bune urări guvernului vostru, 
poporului vostru. Am venit aici pentru a vă 
cunoaște mai bine și mai mult. Și sînt con
vins că vizita mea aici va întări relațiile 
noastre. Sînt recunoscător pentru primirea 
caldă și prietenească ce mi s-a făcut.

Sosesc automobilele. In primul au luat 
loc Jawaharlal Nehru și N. A. Bulganin, în 

al doilea — Indira Gandhi, d-na Menon, 
M. D. Kovrighina și B. N. Menșikova, în 
al treilea — N. R. Pillai, secretar gene
ral al Ministerului Afacerilor Externe al Re
publicii India, V. V. Kuznețov, prim locții
tor al Ministrului Afacerilor Externe al 
U.R.S.S., F. F. Molocikov, șeful protocolului 
din Ministerul Afacerilor Externe al U.R.S.S., 
în al patrulea — M. A. Husein, șef de ser-

Președintele Austriei a semnat 
actul de ratificare 

a Tratatului de stat
VIENA 8 (Agerpres). — TASS transmite: 

La 8 iunie a avut loc o ședință a Consiliului 
Federal — cea de a doua cameră a parla
mentului austriac — consacrată discutării 
textului Tratatului de stat cu privire la res
tabilirea Austriei independente și democrate 
și a propunerii președinților fracțiunilor par
lamentare în legătură cu declarația de 
neutralitate a Austriei.

La ședința Consiliului federal au partici
pat cancelarul Raab și vicecancelarul Scharf.

Consiliul federal a aprobat în unanimitate, 
textul Tratatului de stat, și s-a declarat de 
acord cu hotărîrea Consiliului national de 
a se propune guvernului să elaboreze proiec
tul unei legi constituționale cu privire la 
neutralitatea Austriei.

*
VIENA 8 (Agerpres). — TASS transmite: 
La 8 iunie, președintele Austriei, Theodor 

Korner, a semnat actul de ratificare a Tra
tatului de stat cu privire la restabilirea unei 
Austrii independente și democrate, care a 
fost aprobat de cele două camere ale parla
mentului austriac.

Actul de ratificare a fost semnat dease- 
menea de cancelarul federal Raab și de vice
cancelarul Scharf.

Cea de a 12-a sesiune 
a Comisiei Dunării

BUDAPESTA 8 (Agerpres). — M.T.I. 
transmite: La 8 iunie s-a deschis la Buda
pesta cea de a 12-a sesiune a Comisiei Du
nării la care participă delegațiile tuturor 
țărilor membre ala comisiei: Cehoslovacia, 
Ungaria, Iugoslavia, Romînia, Bulgaria. 
Uniunea Sovietică.

Deschizînd sesiunea, președintele comi
siei,. E. Sik, a subliniat că în ultima lună 
au avut Ioc mai multe evenimente impor
tante care au contribuit la întărirea înțele
gerii reciproce între popoare.

Comisia Dunării, a continuat Sik, are 
teluri și sarcini pașnice și poate acționa cu 
succes numai în condițiile unei păci generale 
și în deplină colaborare prietenească între 
toate statele dunărene. întărirea prieteniei 
și colaborării dintre Uniunea Sovietică și 
iugoslavia contribuie fără îndoială la în
tărirea păcii și colaborării între toate po
poarele.

Sesiunea a aprobat în unanimitate urmă
toarea ordine de zi:

1. Comunicare a directorului aparatului 
Comisiei Dunării asupra îndeplinirii planu
lui de activitate pe anul 1955.

2. Comunicări ale reprezentanților țărilor 
membre ale Comisiei Dunării asupra apli
cării recomandărilor privind unificarea re
gulilor de control vamal și sanitar pe Du
năre,

3. Raportul directorului aparatului Comi
siei Dunării cu privire la materialele culese 
de la membrii comisiei referitoare la con
trolul fitosanitar și veterinar,

4. Examinarea dării de seamă privind exe
cutarea bugetului ne anul 1954 și a bugetu
lui pe anul 1955 pînă la data de 1 iunie.

5. Discutarea ordinai de zi preliminare și 
a datei convocării celei de a 13-a sesiuni a 
Comisiei Dunării.

Sesiunea a ascultat rapoartele la purfctele 
unu și trei de pe ordinea de zi. 

viciu la- Ministerul Afacerilor Externe al Re
publicii India, K- P. S. Menon, ambasadorul 
Republicii India în U.R.S.S. și M. A. Menși- 
kov, ambasadorul U.R.S.S. în India.

In celelalte automobile au luat loc persoa
nele care însoțesc pe Nehru, precum și re
prezentanții -presei sovietice și străine.

Automobilele au părăsit incinta aerodro
mului, îndreptîndu-se spre clădirea destinată 
să servească drept reședință lui J. Nehru la 
Moscova. Oaspeții au fost salutați cu căl
dură de zeci de mii de oameni ai muncii din 
capitală care s-au înșiruit pe ambele părți 
ale șoselei Leningrad.

Strada Gorki era de asemenea plină de 
lume. Multe persoane țineau buchete de 
fiori. Pe uriașe panouri figura inscripția : 
Salut primului ministru Nehru 1 Bine ați 
venit 1

Pe întregul parcurs oamenii muncii din 
Moscova au salutat cu căldură ne Jawa
harlal Nehru, primul ministru al Republicii 
India, persoanele care îl însoțesc, exprimînd 
adîncă simpatie pentru poporul indian, nă
zuința lor spre stabilirea unor relații de 
prietenie și mai trainice între popoarele 
Uniunii Sovietice și Republicii India.

întrevederea dintre N A. Bulganin 
și Jawaharlal Nehru

MOSCOVA 8 (Agerpres). — TASS trans
mite : In dimineața zilei de 8 iunie, N. A. 
Bulganin, președintele Consiliului de Miniș
tri al U.R.S.S. l-a primit pe Jawaharlal Ne
hru, primul ministru al Republicii India. Dl. 
Nehru a fost însoțit de K. P. S. Menon, am
basadorul extraordinar și plenipotențiar al 
Republicii India în U.R.S.S.

La întrevederea dintre Jawaharlal Nejiru și 
N. A. Bulganin au fost de fată V. M. Mo
lotov, prim vicepreședinte al Consiliului de 
Miniștri al U.R.S.S. și ministru al Afacerilor 
Externe al U.R.S.S. și M. A. Menșikov, am
basadorul extraordinar și plenipptent-iar al 
Uniunii Sovietice în Republica India.

întrevederea dintre V. M. Molotov 
și Jawaharlal Nehru

MOSCOVA 8 (Agerpres). — TASS trans
mite: In dimineața zilei de 8 iunie V. M. 
Molotov, prim vicepreședinte al Consiliului 
de Miniștri al U.R.S.S. și ministrul Afaceri
lor Externe al U.R.S.S. l-a primit pe Jawa
harlal Nehru, primul ministru și ministrul 
Afacerilor Externe al Republicii India.

Jawaharlal Nehru a fost însoțit de K. P. S. 
Menon, ambasadorul extraordinar și plenipo
tențiar al Republicii India în U.R.S.S.

La întrevedere au fost de fată V. V. Kuz- 
nețov, locțiitor al ministrului Afacerilor Ex
terne al U.R.S.S și M. A. Menșikov, amba
sadorul extraordinar și plenipotențiar al Uni. 
unii Sovietice în Republica India.

Dejunul oferit de V. M. Molotov 
în cinstea lui Jawaharlal Nehru

MOSCOVA 8 (Agerpres). — TASS trans
mite : V. M. Molotov, ministrul Afacerilor 
Externe al U.R.S.S., a oferit un dejun în 
cinstea lui Jawaharlal Nehru, primul mini
stru și ministrul Afacerilor Externe al Re
publicii India, care a venit la Moscova într-o 
vizită oficială.

I n f o r
Miercuri au fost încheiate la Ministerul 

Căilor Ferate lucrările Conferinței internațio
nale pentru examinarea problemelor tranzi
tului de mărfuri pe căile ferate și stabilirea 
tarifelor de tranzit dintre R.P.R. și R.P.F. 
Iugoslavia.

Lucrările conferinței s-au desfășurat în
tr-o atmosferă cordială.

Din partea R.P.R., protocolul a fost sem
nat de Wilhelm Pall, director^general adjunct 
al Direcției generale a mișcării și comercia
lului din Ministerul Căilor Ferate, iar din 
partea R.P.F. Iugoslavia de Marko Iljadica, 
director comercial' al Direcției generale a 
Căilor Ferate din R.P.F. Iugoslavia.

★
Intre 9 și 12 iunie va avea loc la Roma 

Congresul Ligii Naționale a cooperativelor 
din Italia.

La lucrările Congresului va lua parte o 
delegație o tării noastre din care fac parte

SPORT
Au sosit în Capitală

Miercuri dimineața au sosit în Capitală 
echipele reprezentative masculine și feminine 
de volei ale U.R.S.S. campioane europene 
care vor participa la cea de a IV-a ediție a 
campionatelor europene de la București.

Delegația sportivilor sovietici, care este 
condusă de Ivan Isaievici Nikiforov, vicepre
ședinte al Comitetului pentru cultură fizică

Campionatele europene de baschet
BUDAPESTA. — Campionatele europene 

de baschet au continuat miercuri la Buda
pesta cu desfășurarea jocurilor programate 
în cea de a doua zi. Echipa R.P.R. a susți
nut primul meci din competiție, întîlnind re
dutabila echipă a U.R.S.S., campioană euro
peană. In acest joc, baschetbaiiștii romîni 
s-au comportat remarcabil practicînd un joc 
modern și eficace. La capătul unui meci 
spectaculos, reprezentativa U.R.S.S. a între

Concursul internațional de atletism
PRAGA. — Miercuri a început la Praga 

concursul international de atletism organi
zat în memoria atletului cehoslovac Evzen 
Rosicki.

. Cu mare interes a fost urmărită cursa de 
100 m. plat băieți. Victoria a revenit cunos
cutului recordman cehoslovac Janecek. cu 
timpul de 10"6/I0. El a fost urmat în ordine 
de Futterer (Germania occidentală) — 
1O''6/1O; Wiesenmayer (R.P.R.) — 10"7/10 
și Stoenescu (R.P.R.) — 10"7/10. Proba fe
minină de săritură în înălțime a fost cîști-

Pregătiri pentru ștafeta internațională a Festivalului
Tineretul din țara noastră se pregătește 

cu entuziasm să participe la tradiționala șta
fetă internațională a Festivalului, organizată 
în cinstea celui de al 5-lea Festival Mondial 
al Tineretului pentru Pace și Prietenie de Ia 
Varșovia, care va trece pe teritoriul Republi
cii Populare Romîne între 3 și 10 iulie. Co
misiile de organizare a concursurilor spor
tive ale tineretului fac intense pregătiri pen
tru organizarea cu succes a ștafetei.

Ștafeta va duce mesajul de pace și priete
nie al tineretului din țara noastră pe un tra
seu către Episcopia Bihorului unde-1 va pre

în U. R. S. S.
La dejun au luat parte Jawaharlal Nehru, 

fiica sa Indira Gandhi, N. R. Pillai, secre
tar general al Ministerului Afacerilor Externe 
al Republicii India, M. A. Hussein, șef de 
serviciu la Ministerul Afacerilor Externe al 
Republicii India, K. P. S. Menon, ambasado
rul extraordinar și plenipotențiar al Repu
blicii India în U.R.S.S.

Din partea sovietică au luat parte la de
jun N. A. Bulganin, N. S. Hrușciov, L. M. 
Kaganovici, G. M. Malenkov, A. I. Mikoian,
M. G. Pervuhin, M. Z. Saburov, I. A. Bene
diktov, I. G. Kabanov, M. D. Kovrighina șl
N. A. Mihailov, miniștri ai U.R.S.S., A. A. 
Gromîko și V. V. Kuznetov, locțiitori ai mi
nistrului Afacerilor Externe al U.R.S.S., M. A. 
Menșikov, ambasadorul extraordinar și uttk 
nipotenfiar al Uniunii Sovietice în Republțjp 
India, F. F. Molocikov, șeful protocolului din 
Ministerul Afacerilor Externe al U.R.S^S.

Dejunul s-a desfășurat într-o atmosferă ex
trem de cordială și prietenească.

★
MOSCOVA 8 (Agerpres). — TASS trans

mite : Jawaharlal Nehru, primul ministru șt 
ministrul Afacerilor Externe al Republicii In
dia a vizitat Mausoleul Lenin-Stalin unde a 
depus coroane de flori. Jawaharlal Nehru era 
însoțit de fiica sa, Indira Gandhi, N. R. Pillai, 
secretar general al AAinisterului Afacerilor 
Externe al Republicii India, M. A. Hussein, 
șef de serviciu 
riior 
Kuznețov, 
Afacerilor Externe al
S. Menon, ambasadorul extraordinar și pleni
potențiar al Republicii India în U.R.S.S., 
M. A. Menșikov, ambasadorul extraordinar, 
și plenipotențiar al U.R.S.S. în Republica 
India și alte persoane care îl însoțesc, prin
tre care grupul de ziariști 
află în vizită în U.R.S.S.

la Ministerul Aface-
Externe al Republicii India, V. V. 

prim locțiitor al 
Externe al U. R. S. S.,

ministrului 
K. P.

indieni care se

Jawaharlal Nehru, primul ministru al R^B 
publicii India și persoanele care îl însoțes^^ 
au vizitat Kremlinul din Moscova șl monu
mentele sale arhitectonice, catedrala Blago- 
vescenski, catedrala Arhanghelsk deschisă re
cent după restaurare, precum și sala de arme.;

★
MOSCOVA 8 (Agerpres). — TASS trans

mite : La 8 iunie, primul ministru al Repu
blicii India, Jawaharlal Nehru și persoanele 
care îl însoțesc au vizitat uzina de automo
bile „Stalin’* din Moscova.

J. Nehru a discutat mult timp cu A. 
Krîlov, directorul uzinei, s-a interesat de pro
bleme legate de producția automobilelor și 
de condițiile de muncă din fabrică.

Oaspeții au vizitat apoi uzina. Pretutin
deni J. Nehru și persoanele care-1 însoțesc 
au fost primiți cu ovații furtunoase.

Oaspeții au vizitat un mare atelier de 
scule, s-au interesat de producția de au
tobuze, au vizitat turnătoria, atelierele de 
motoare, laboratorul central de măsurători, 
expoziția de autobuze fabricate în întreprin
dere. Un deosebit interes au manifestat fată 
de atelierul de montare și încercare a auto
mobilelor, unde se află conveierul principal 
pentru fabricarea autocamioanelor „Z1S-5".

Apoi J. Nehru și persoanele care îl înso
țesc s-au îndreptat spre palatul de cultură 
al uzinei de automobile. Copiii care se aflau 
în palatul de cultură 
Nehru buchete de flori 
nier. Răspunzînd la 
Nehru a promis că va 
copiilor din India.

i-au înmînat lui J. 
și o insignă de pio- 
salutul copiilor, J. 
transmite acest salut

m a ț 11
tovarășii Dumitru Dumitrescu, președintele 
Comisiei de revizie a Centrocoop-ului și Ma
ria Manovici, membră în comitetul executiv 
al Centrocoop-ului.

★
Miercuri la amiază în aula Facultății de 

științe juridice a avut loc ședința festivă de 
închidere a sesiunii științifice a cadrelor di
dactice de la universitatea „C. I. Parhon" 
din București.

Prof. Miltiade Filipescu, prorector al UnP 
versității „C. I. Parhon" a prezentat corapor- 
tul asupra activității științifice desfășurată 
în cadrul universității în primul semestru al 
anului 1955.

A luat apoi cuv.întuil acad. prof. dr. C. I. 
Parhon, care a felicitat cadrele didactice ale 
celei mai mari universități din tară, pentru 
rodnica activitate depusă pe tărîmul cercetă
rilor științifice, urindu-le noi succese în mun
ca de viitor. (Agerpres).

voleibaliștii sovietici
și sport de pe lîngă Consiliul de Miniștrii 
al U.R.S.S., cuprinde pe maeștrii emeriți af 
sportului Constantin Reva, Aleksandra Ciu- 
dina, Vera Ozerova, maeștrii sportului Iurl 
Cesnokov, Semen Scerbakov, Eduard Libniș, 
Sofia Gorbunova, Lidia Sterlnikova, Zinaida 
Smolianinova și al(ii.

cut echipa R.P.R. cu scorul de 79-63 (40-37), 
Astăzi, echipa R.P.R. va întîlni, în cel de al 
doilea joc, echipa Suediei.

Iată alte rezultate tehnice : R.P. Polonă—! 
Austria 80—50 (26—26); R.P. Bulgaria —i 
Danemarca 107—33 (55—15); R. Cehoslova
că —Germania occidentală 113—65 (51—27)1 
Suedia—Luxemburg 54—53 (25—22); Franj 
(a—Anglia 97—50 (45—16).

gată de campioana cehoslovacă 
cu 1,66 m. Recordmana R.P.R., 
laș a ocupat locul doi cu 1,63 m. In proba 
de 110 m. garduri, victoria a revenit atle
tului iugoslav Lorgen cu un rezultat de 
14"5/10, urmat de Opriș (R.P.R.) cu 14"8/10. 
Proba de ștafetă 4x 100 m. plat s-a încheiat 
cu victoria echipei R. Cehoslovace care ”a 
marcat timpul de 41 "4/10. Echipa R.P.R. a 
ocupat locul doi cu 41"7/70.

Astăzi concursul continuă.

Modrachova 
Iolanda Bă

da mai departe delegației de sportivi dirt 
R. P. Ungară. Acest traseu începe la Giur
giu, unde sportivii noștri vor primi ștafeta 
din partea sportivilor bulgari și va trece 
prin București, Ploești, Orașul Stalin, Fă
găraș, Sibiu, Cluj, Oradea, Episcopia Biho
rului. Alte șapte trasee secundare cu punc
tele de plecare din Reșița, Craiova, Pitești, 
Constanța, Galati, Bîrlad, lași vor purta 
ștafetele tineretului muncitor din toate jMk 
{urile tării către ramura principală, uruț^ 
să fie predată apoi sportivilor maghiari.

(Agerpres)
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